
ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE
informačný spravodaj

XXX. ročník č. 2/2022 vydáva mesto Sládkovičovo

Sládkovičovo v roku 2022 POZVÁNKY
29. 4. 2022 (v piatok) o 17.00 hod. 
pred Inovatechom
Stavanie mája
Účinkujú: deti sládkovičovských 
materských a základných škôl, citarový 
súbor Diócska, tanečný súbor Step by 
step a hudobná skupina Dušana Fóku.
1. 5. 2022 (v nedeľu) o 10.00 hod. 
na letisku v Sládkovičove
Otvorenie neba
8. 5. 2022 (v nedeľu) o 9.00 hod. 
na futbalovom ihrisku FK Slavoj
Futbalový turnaj o pohár 
primátora
9. 5. 2022 (v pondelok) o 10.00 hod. 
pri starom kultúrnom dome
Kladenie vencov
13. 5. 2022 (v piatok) o 8.30 hod.
v areáli ZŠ K. Kuffnera
Dudvážske hry
27. 5. 2022 (v piatok) o 19.00 hod. 
v Inovatechu
Ami késik, nem múlik - divadelná 
komédia
Vstupné: 15,- €, predaj vstupeniek na 
recepcii Inovatechu.
1. 6. 2022 (v stredu) o 17.00 hod.
pred Inovatechom
Oslava MDD
Divadielko pre deti, diskotéka s 
interaktívnymi hrami, skákací hrad a 
nafukovací terč.
14. 6. 2022 (v utorok) o 17.00 hod. 
v Inovatechu
Smejko a Tanculienka - Tancuj, 
tancuj!  - program pre deti
Vstupné: 10,- €, predaj vstupeniek cez 
www.ticketportal.sk

Ako-tak sa skončila pandémia Co-
vid-19, medzitým sa začala vojna na 
Ukrajine. Pandémia znamenala obme-
dzenia a hlavne veľa obetí medzi starší-
mi ľuďmi. Vplyv vojenského konfliktu 
cítime vo svojom každodennom živote. 
Prichádzajú utečenci, ktorým sa snažíme 
pomôcť, ale cítime aj ekonomický dopad 
konfliktu. Európa prežíva veľkú krízu a 
nič iné nám neostáva, iba vzájomná po-
moc a sila na prežitie. Každý z nás vie, že 
napriek uvoľneniam sa pandémia ešte ne-
skončila, preto Vás i touto cestou prosím, 
aby ste i naďalej dodržiavali základné hy-
gienické opatrenia súvisiace s Covidom. 
Čo bude na Ukrajine zatiaľ nikto nevie, 
ale prajeme si, aby sa vojna čím skôr 
skončila. Iba teraz si uvedomujeme, ako 
sa nám dobre žilo v mieri.

Po dvoch rokoch, dňa 8. a 9.4. 2022 sa 
konalo podujatie „Klobáskové hodovanie 
a gazdovský trh“. I toto podujatie svedčí 
o tom ako ľudia potrebujú takéto a po-
dobné akcie. Po týchto trhoch nasledujú 
ďalšie spoločenské podujatia, a to Sta-
vanie mája, Sládkovičovské kultúrne dni 
a ďalšie. Naša spoločnosť má svoje hod-
noty, ktoré musíme zachovať a postupne 
ich rozvíjať.

V minulom vydaní mestského spra-
vodaja som písal o tom, že realizáciu 
nových mestských projektov ovplyvňujú 
dve skutočnosti, a to predĺženie verejných 
obstarávaní a neúmerné navyšovanie cien 
energií a cien stavebných materiálov.

Dňa 8. 4.2022 dodávateľ stavby 
MBM-GROUP a.s. Bratislava, zastavil 
práce na stavbe cyklotrasy na Fučíkovej 
ulici. Následne sa odsťahovali a túto sku-
točnosť mestu oznámili listom z toho is-
tého dňa. Dôvodom zastavenia prác bolo 
navýšenie cien stavebných materiálov 
a energií. Následne sa začali rokovania 
o pokračovaní prác a na základe týchto 

rokovaní sme sa dohodli, že dodávateľ 
stavby bude pokračovať na výstavbe cyk-
lotrasy odo dňa 25.4.2022.

Z dôvodu navýšenia cien sme museli 
zopakovať verejné obstarávanie na mater-
skú školu s tým, že víťazný uchádzač ve-
rejného obstarávania odmietol podpísať 
Zmluvu o dielo. Po ukončení opätovného 
verejného obstarávania nasleduje kon-
trola a práce na stavbe môžu začať až po 
schválení VO. Tieto kontroly trvajú 3-4 
mesiace, čo v súčasnej situácii znamená 
ďalšie navýšenie cien. Na začatie prác 
čakajú teda dodávatelia stavieb Materská 
škola, Prestupné bývanie na Cukrovar-
skej ulici a Vnútroblok (časť Mestského 
mobiliáru a verejnej zeleni). Cenu sta-
vebných prác je možné zvyšovať podľa 
všeobecného metodického usmernenia 
UVO (Úrad verejného obstarávania). Vo 
viacerých prípadoch výška dotácie ostane 
v pôvodnom rozsahu a rozdiel medzi ce-
nou diela a dotáciou musíme financovať 
z mestského rozpočtu. Táto skutočnosť 
žiaľ, ale znamená odstúpiť od opravy 
mestských obslužných komunikácií a re-
vitalizácie mestského parku.

Dobrá správa je, že po dlhých rokoch 
rokovaní a čakania, môže byť na jeseň 
začatá rekonštrukcia a prestavba kaštieľa. 
Vlastník kaštieľa Vysoká škola Danubius 
s.r.o. Sládkovičovo, vybral vo verejnej 
súťaži projektovú kanceláriu, ktorá má 
pripraviť projekt na stavebné povolenie. 
Vyzerá to nádejne a reálne. Verím, že do 
konca augusta budú vydané všetky povo-
lenia. V súčasnosti má vybratá projektová 
kancelária 2 mesiace na to, aby pripravila 
projekt na stavebné povolenie a po ná-
slednom stavebnom konaní na jeseň tohto 
roku môžu začať s rekonštrukciou a pre-
stavbou kaštieľa.

Ing. Anton Szabó
primátor mesta
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Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedo-
mie:

• Kontrolu plnenia uznesení z 33. zasad-
nutia MZ, vykonanú hlavným kontro-
lórom mesta

• Správu o výsledku kontroly stavu a vý-
voja dlhu mesta Sládkovičovo k 31. 03. 
2022

Mestské zastupiteľstvo neschválilo:

• Realizáciu zefektívnenia využitia ter-
málnej vody v rámci areálu Termál-
neho kúpaliska Vincov les vo výške 
40 000 eur financovanú z navýšeného 
základného imania Termálneho kúpa-
liska Vincov les, spol. s r. o. mestom 
Sládkovičovo.

• Realizáciu čiastočnej rekonštrukcie 
nebytových priestorov v rámci areálu 
Termálneho kúpaliska Vincov les vo 
výške  50 000 eur financovanú z na-
výšeného základného imania Termál-
neho kúpaliska Vincov les, spol. s r. o. 
mestom Sládkovičovo.

• Zvýšenie nájmu za nehnuteľnosti z 
0,50 € na 1,00 €/m2 v areáli Termál-
neho kúpaliska Vincov les na základe 
žiadosti Anny Ondrejkovičovej.

Zápisnica zo zasadnutia je uverejnená 
na www.sladkovicovo.sk.

MESTO INFORMUJE

34. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove zo 6.4.2022 

Zberný dvor Separácia v meste Sládkovičovo za rok 2021

Pondelok  7.00 - 18.00

Utorok  7.00 - 15.00

Streda 7.00 - 15.00

Štvrtok 7.00 - 18.00

Piatok 7.00 - 15.00

Sobota 7.00 - 12.00

Nedeľa ZATVORENÉ

Mestské zastupiteľstvo schválilo:

• Program zasadnutia.
• Objednanie projektovej dokumentácie 

na rekonštrukciu detského bazéna vo 
výške 10 000 eur financovanú z navý-
šeného základného imania Termálne-
ho kúpaliska Vincov les, spol. s r. o. 
mestom Sládkovičovo. 

• Realizáciu druhej toboganovej dráhy 
v rámci areálu Termálneho kúpaliska 
Vincov les vo výške 35 000 eur financo-
vanú z navýšeného základného imania 
Termálneho kúpaliska Vincov les, spol. 
s r. o. mestom Sládkovičovo. 

• Zhotovenie plachtového prekrytia kľu-
dového bazéna  v rámci areálu Termál-
neho kúpaliska Vincov les vo výške 
15 000 eur financovanú z navýšeného 
základného imania Termálneho kúpa-
liska Vincov les, spol. s r. o. mestom 
Sládkovičovo. 

• Rekonštrukciu bazénových  brodísk 
v rámci areálu Termálneho kúpaliska 
Vincov les vo výške  15 000 eur finan-
covanú z navýšeného základného ima-
nia Termálneho kúpaliska Vincov les, 
spol. s r. o. mestom Sládkovičovo.

• Prijatie úveru vo výške 75 000 eur za 
účelom navýšenia základného imania 
spoločnosti Termálne kúpalisko Vincov 
les spol. s r. o. 

• Vyplatenie nájomného za užívanie po-
zemku parcely registra E-KN  parc. č. 
401/2,  vo výmere 1 112 m2 pre Im-
richa Legyelfalusyho, za obdobie od 
12.1.2020 do 12.1.2022 vo výške  5 
426,62 €.

• 2. úpravu rozpočtu mesta Sládkovičo-
vo v roku 2022 navýšením príjmovej 
aj výdavkovej časti rozpočtu o 137 905 
eur.

• Odpredaj časti pozemkov z parc. č. 
2243 a 2247 žiadateľom Tiborovi Eli-
ášovi a jeho manželke za kúpnu cenu 
20 €/m2 ako prípad hodný osobitného 
zreteľa. 

• Pridelenie dvojizbového nájomného 
bytu po Pavlovi Dániovi Petrovi Bot-
lóovi na dobu určitú od 01. 05.2022  do 
30.04.2023. 

• Úpravu výšky mesačného nájomného 
a fondu prevádzky, údržby a opráv v 
nájomných bytoch v bytovom dome na 
Fučíkovej 404 a 405 od 01. 05. 2022

• Nový „Cenník poskytovaných služieb 
a nájomného nebytových priestorov v 
TI Inovatech“, platný pre všetkých  ná-
jomníkov od 01.05.2022.

• Dodatky k nájomným zmluvám s úpra-
vou výšky nájomného a poskytova-
ných služieb podľa nového “Cenníka 
poskytovaných služieb a nájomného 
nebytových priestorov v TI Inovatech, 
platného od 01.05.2022”, pre všetkých  
nájomníkov.

• Prenájom kancelárskeho priestoru č. 
2.25  v budove TI Inovatech Sládkovi-
čovo pre  nájomníka – spoločnosť  SI-
MEX SK , s. r. o. na dobu určitú – 1 
rok.  

• Obstaranie Dodatku č. 5 k Územnému 
plánu mesta Sládkovičovo z dôvodu 
nutnosti rozšírenia zoznamu verej-
no-prospešných stavieb v meste.  

Oproti roku 2020, kedy miera recyk-
lácie predstavovala hodnotu 61,56 %,  sa 
v našom meste recyklácia zvýšila skoro 
o 4 celé percentá. Za rok 2021 narástla 
miera recyklácie na hodnotu 65,41 %. Aj 
z tohto dôvodu, by sme radi poďakovali 
tým občanom, domácnostiam, spoločnos-
tiam, ktorí vzorne triedia odpad a pomá-
hajú nám tým pri našej práci. Veríme, že 
spoločným úsilím sa táto hodnota z roka 
na rok bude zvyšovať.

Technické služby prispeli v roku 2021 
svojou činnosťou k vyzbieraniu 1 148,33 
ton TKO. V porovnaní s predošlým ro-
kom je táto hodnota nižšia ako v roku  
2020, kedy  bolo vyzbieraných 1 242,09 
ton TKO. 

K vyššej miere recyklácie pozitívne 
prispelo aj triedenie kuchynského odpadu. 
Zberné nádoby na bioodpad boli rozmiest-
nené v našom meste v júli  2021 na 41 sto-
jiskách  v počte 50 kusov .

Na  záver uvádzame prehľadnú tabuľ-
ku k množstvu vyseparovaného odpadu 
za rok 2021.
  Druh odpadu             Vyseparované 
          množstvo v tonách
--------------------------------------------------
  Papier + lepenka                 145,542
-------------------------------------------------- 
  Sklo   104,400
-------------------------------------------------- 
  Plasty     41,676
-------------------------------------------------- 
  Šatstvo     17,180
-------------------------------------------------- 
  Kovy       2,455
-------------------------------------------------- 
  Elektroodpad    21,680
-------------------------------------------------- 
  Jedlé oleje a tuky          1,770
-------------------------------------------------- 
  BRKO *    19,460
-------------------------------------------------- 
  BRO **   253,000
-------------------------------------------------- 
  Drevo (nábytok)  148,960
*     - Biologicky rozložiteľný kuchynský odpad
** - Biologicky rozložiteľný odpad

Mgr. Viliam Brunner ml., riaditeľ TS

Otváracie hodiny Zberného dvora v 
Sládkovičove platné od 4.4.2022:
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Zo života ZŠ s MŠ K. Kuffnera

Fašiangy sú časom radosti a veselosti. 
Preto sme si tento rok urobili v našej škole 
skvelý fašiangový deň. Deti prišli do školy 
v maskách a veselo naladení. Okrem toho 
sme vyhlásili súťaž o najkrajšie fašiango-
vo vyzdobené triedy, ktorú vyhrali triedy 
3.B, 6.A a 9.B. Táto akcia mala tento rok 
nahradiť tradičný karneval a myslíme si, 
že náš zámer sa splnil.

Uvoľňovanie opatrení proti šíreniu 
choroby COVID-19 sa výrazne odrazilo aj 
v našej škole. Sme radi, že opäť môžeme 
pre našich žiakov organizovať rôzne ak-
cie, výlety a exkurzie. Ako prví sa na vý-
let do Bratislavy vybrali žiaci 5.A triedy. 
V hlavnom meste navštívili Prírodovedné 
múzeum, prešli sa po Starom meste a užili 
si chutný obed a lanové ihrisko. Veríme, 
že takýchto vydarených výletov bude ešte 
mnoho.

Pre starších žiakov pani učiteľky zor-
ganizovali dva kultúrne večery. V polovi-
ci marca navštívili kino v Trnave, kde si 
pozreli najnovšiu filmovú sériu pavúčie-
ho muža Spider-Man. A začiatkom apríla 
navštívili Muzikál Turandot na motívy 
rozprávok z Tisíc a jednej noci v Divadle 
Nová scéna. Oba večery boli pre všetkých 
príjemným spestrením a už teraz sa tešia 
na návštevu ďalších predstavení. 

Začiatkom marca sa po dvojročnej 
pauze naši ôsmaci vybrali na lyžiarsky 
výcvik do obľúbeného penziónu Gajúz 
v Oščadnici. Podmienky na lyžovanie boli 
aj tento rok veľmi dobré. Lyžiarsky kurz 

prebiehal podľa výcvikového plánu a spl-
nil svoj cieľ. Všetci žiaci zvládli základnú 
techniku zjazdového lyžovania na výbor-
nú. Voľný čas venovali rôznym aktivitám 
utužujúcim kolektív, ako aj prechádzkam 
po okolí. Týždeň prešiel veľmi rýchlo, ale 
všetkým zostane na lyžiarsky kurz množ-
stvo pekných spomienok.

Úspechy našich žiakov

Naši žiaci v tomto školskom roku do-
sahujú krásne úspechy na rôznych súťa-
žiach a predmetových olympiádach.

Deviatak Lukas V. nás ukážkovo re-
prezentoval v okresnom kole biologickej 
olympiády kat.C, kde obsadil 1. miesto. 
Rovnaké umiestnenie mal aj v krajskom 
kole, pričom toto víťazstvo ho posunulo 
do celonárodného kola. Deviatačka Lenka 
D. obsadila pekné 3. miesto v okresnom 
kole chemickej olympiády. Úspechy sme 
mali aj  okresnom kole matematickej sú-
ťaže Pytagoriáda, kde v kategórii P3 sme 
mali troch úspešných riešiteľov, v kategó-
rii P5 žiačky Natálka B. a Simonka K. ob-
sadili 1.-2. miesto a v kategórii P7 Eliáš 
K. obsadil 1. miesto a postupuje do ce-
loštátneho kola. V recitačných súťažiach 
sa darilo našej piatačke Sabinke K., ktorá 
obsadila 2.miesto v okresnom kole v pred-
nese povestí Šaliansky Maťko a v okres-
nom kole Čaro slova obsadila 1. miesto a 
postupuje do krajského kola.

Vedenie školy
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O činnosti ZŠ s MŠ Sándora Petőfiho s VJM

V apríli je na každej zák-
ladnej škole hlavnou témou 
zápis do prvého ročníka. Čaká 
sa na rodičov malých prváči-
kov, aby prišli do školy, aby 
si vyplnili potrebné tlačivá a 
prebrali rozhodnutie o prijatí. 
Naša škola sa na zápis pripra-
vovala už dávnejšie. V podstate 
sa sústavne pracuje na tom, aby 
sme prípravou žiakov na rôzne 
školské a mimoškolské poduja-
tia dokázali, že sa oplatí patriť 
do nášho spoločenstva. Pozri-
me sa, čo sa udialo na škole od 
nášho posledného článku.

Február je fašiangovým ob-
dobím. Naše deti už netrpezli-
vo čakali na tradičný maškarný 
ples, ktorý sme usporiadali pre 
žiakov 1.-4. ročníka. Avšak aj 
tí väčší sa obliekli do masiek, 
vkradli sa do tanečnej sály, aby 
sa zabávali spolu s tými naj-
menšími. Vlaňajší maškarný 
bál v online priestore nebol tým 
pravým, nenahradil osobné 
stretnutie. Zábava a smiech sú 
radostné vtedy, keď sa vieme 
spolu tešiť malí veľkým, deti 
dospelým, navzájom sa spolu 
radovať.   

V druhom polroku sme 
pokračovali aj v krúžkovej 
činnosti. Hrali sme šach, počí-
tali, tancovali sme… a samo-
zrejme boli sme i na túre. V 
prvej polovici marca, v jedno 
sobotné ráno sme nasadli do 
autobusu, aby sme sa odviezli 
do východiskového bodu našej 
túry v Malých Karpatoch, na 
Zochovu chatu. Po vystúpení 
z autobusu sme sa po modrej 
turistickej značke  vybrali na 
11 km dlhú, stúpaním spestre-
nú trasu, aby sme sa na konci 

vrátili do nášho východisko-
vého bodu. Počas túry sme sa 
zastavili pri múzeu a cintoríne 
huncokárov, ktorí žili a praco-
vali v okolí Zochovej chaty. Na 
lúke, pri vytvorenom ohnisku 
zapálili chlapci oheň, aby sme 
si opiekli špekáčiky, ktoré sme 
s chuťou skonzumovali. Oheň 
sme dôkladne uhasili a pokra-
čovali sme v túre. V druhej 
polovici našej cesty sme na 
vrchole kopca (709 m n.m.) 
uvideli turistickú rozhľadňu 
a napriek prudkému stúpaniu 

sme neúnavne pokračovali vo 
výstupe, aby sme si ju mohli 
pozrieť zblízka. Unavene sme 
dorazili k rozhľadni a čakalo 
nás už „iba” 120 schodov, ale 
oplatilo sa. Čakal nás krásny 
pohľad z rozhľadne na široké 
okolie. Po krátkej prestávke 
sme pokračovali vo svojej ces-
te, prešli sme popri planetáriu 
a stal sa zázrak: natrafili sme 
na zasnežené miesto. Deti si 
užili poslednú guľovačku a po 
krátkej zábave na ihrisku sme 
sa pobrali domov. Ďalším na-

ším turistickým cieľom je hrad 
Tematín, dúfame, že sa i odtiaľ 
vrátime s podobnými, prekrás-
nymi spomienkami. 

V nasledujúcich dňoch po 
horách deti čakal oceán. Vo 
veľkej sále školy sme postavili 
stan v tvare kupoly, do ktorého 
sa zmestilo naraz aj 30 detí. 
Pohodlne usadení si pozreli 
prírodopisné filmy, ktoré boli 
premietané na vnútornú stranu 
kupoly. Film zabezpečil 360 
stupňový pohľad, ktorý navodil 
pocit, ako keby sa diváci stali 
súčasťou daných udalostí. 

15. marca pri príležitosti 
výročia maďarskej revolúcie 
a oslobodzovacieho boja sa na 
školskom dvore uskutočnila 
spomienková slávnosť a klade-
nie vencov, na ktorej básňou a 
piesňou vystúpili i naši žiaci. 

Rozšírili sme si i vedomosti 
z prírodovedy, pán primátor v 
rámci prednášky predstavil žia-
kom vykurovaciu sústavu našej 
školy; vysvetlil, aké zemné prá-
ce sa vykonávali počas minulé-
ho školského roku na školskom 
dvore. 

Na konci marca k nám zaví-
tali príslušníci kynologického 
oddielu Okresného riaditeľstva 
PZ v Galante, ktorí nám v rám-
ci programu prevencie krimi-
nality  a protidrogovej preven-
cie porozprávali svoje zážitky i 
to, v akých prípadoch používa 
polícia pri svojej činnosti psov. 
Deti ich rozprávanie o výcviku 
psov počúvali s veľkým zá-
ujmom, ale ešte väčší úspech 
mala ukážka, počas ktorej po-
licajti ukázali, čo všetko musí 
vedieť dobrý policajný pes. 

Vráťme sa však k zápisu 
detí… nedávno sme na škole 
mali deň otvorených dverí pre 
školopovinných škôlkarov a 
pre štvrtákov. Napriek tomu, 
že pravidelne zdieľame infor-

mácie na internete o dianí na 
škole, myslíme si, že je viac 
účinné osobné stretnutie. Malí 
škôlkari v sprievode svojej uči-
teľky navštívili prvákov (ale 
aj starších žiakov), vyskúšali 
si školské lavice a v rámci dňa 
otvorených dverí spoločne tvo-
rili, športovali a zabávali sa. 
Pretože na okolí sú aj školy, 
kde sa vyučuje iba na prvom 
stupni, pre budúcich piatakov 
sme tiež pripravili program. 

Hore uvedené aktivity síce 
ponúknu aký taký obraz o živo-
te na škole, ale nie je to všetko. 
Prípravu na niektoré súťaže už 
máme za sebou, na ďalšie sa 
poctivo pripravujeme. Na ma-
tematickej súťaži Pytagoriáda 
náš piatak, Ádám Krommer,– 
ktorý sa na okresnej matema-
tickej olympiáde umiestnil 
na 1. mieste – teraz získal 15. 
miesto a stal sa úspešným rie-
šiteľom. Deviataci absolvovali 
testovanie, po ktorom nasledu-
jú prijímacie skúšky na stredné 
školy. Týždenne sa v školskej 
kuchynke chystajú dobroty, raz 
pečené jablko, inokedy cítiť 
vôňu palaciniek. Vyrábajú sa 
kreatívne diela, každý deň po-
čuť spev, tance nacvičujú malí 
tanečníci, spoza dverí počuť 
text recitujúcich – blíži sa ter-
mín súťaží v prednese poézie 
a prózy, a samozrejme aktívne 
prebieha príprava programu 
na deň matiek, ktorý je taký 
dôležitý, pretože tradície sú 
v našom živote veľmi dôleži-
té. Dúfajme, že sa vždy nájdu 
rodičia, ktorí sa držia tradícií 
a svoje deti vypravia smerom 
k našej škole, a i vďaka nim 
sa ešte dlhé roky bude ozývať 
detské štebotania zo Základnej 
školy Sándora Petőfiho v Slád-
kovičove. 

PaedDr. Katalin Takács
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Občania si na zálohovanie stále zvykajú

Od začiatku roku 2022 sa 
na Slovensku zálohuje. Obča-
nia si museli zvyknúť, že ple-
chovky a PET fľaše s označe-
ním ,,Z,, už nepokrčia, ale od-
nesú do obchodu s odberným 
automatom. Zálohovaním sa 
podľa EÚ dá naplniť cieľ 90% 
návratnosti fliaš a plechoviek 
do obehu, zatiaľ čo na Slo-
vensku sa doteraz recyklovalo 
len niečo cez 60 %. Pätnásť 
centov vyplatených za vráte-
né obaly by malo byť pre ľudí 
motivujúce. Vyhovuje systém 
zálohovania všetkým?

Väčšina ľudí zálohova-
nie považuje za dobrý nápad, 
pretože vedia, že pomáha ži-
votnému prostrediu, vyply-
nulo z dopytovania verejnosti 
prostredníctvom dotazníka 
žiakov zo ZŠ K. Kuffnera v 
Sládkovičove. Nevedeli však, 
prečo treba fľaše či plechovky 
nosiť nestlačené, keď to auto-
mat aj tak pokrčí. „Automat 
musí prečítať čiarový kód, že 
je to skutočne tá fľaša, ktorá 
je pod zálohovým systémom, 
aby nezaplatil za niečo, za 
čo záloh nebol vyplatený“ 
vysvetlila Katarína Kretter z 
OZV ENVI-PAK.

Problémom je neochota 
vracať sa do obchodu i zvyk 
na starý systém

Svoj názor na zálohovanie 
vyjadrili aj dopytovaní žiaci 
v škole - mnohí z nich si mys-
lia, že zálohovanie je dobré 
a potrebné. Žiakov motivuje 
fakt, že dostanú naspäť penia-
ze, avšak niektorým prekáža, 
že PET fľaše a plechovky treba 
nosiť naspäť do obchodu. Vadí 
im aj systém pri samoobsluž-
ných pokladniach, kde sa často 
stáva, že musia dlho čakať, 
aby odovzdali blok za vrátené 
fľaše. K tomuto problému sa 
vyjadrila Lucia Morvai, riadi-
teľka pre vonkajšie vzťahy a 
komunikáciu Správcu záloho-
vého systému: „Čo sa týka al-
ternatívnych funkcionalít, ako 
vyplatenie zálohov bezhoto-
vostne, napríklad pay-pal a po-
dobne, do budúcna ich určite 
plánujeme zaviesť. Aktuálne je 
systémovo možné len vyplate-
nie cez kupón – ako hotovosť 
alebo zľava z nákupu.“

Za ďalší problém ľudia 
považujú to, že fľašu zo zvy-
ku pokrčia, pretože skrátka 
zabudnú. Nájdu sa však medzi 
ľuďmi aj takí, čo nevracajú 
fľaše späť vôbec. Skúsenosti 
z Litvy však ukazujú, že zálo-
hovanie pomáha. V čase, keď 
tu bol zavádzaný zálohovací 
systém, sa pomocou klasic-
kého kontajnerového systému 
darilo vyzbierať len asi tretinu 
všetkých PET obalov uvede-
ných na trh. Už po roku však 
stúpol počet vyzbieraných ko-
modít dvojnásobne a do dvoch 
rokov sa ustálil na 92%.

Zálohomaty nenájdeme 
v každej prevádzke

Ako je možné postupo-
vať v menších obciach, kde 
prevádzky nespĺňajú kritéria 
na povinné zavedenie zálo-
hových automatov? Katarína 
Kretter poradila:  „Podľa na-
šich informácií aj malé pre-
vádzky, ktoré nemajú miesto 
na automat, sa budú môcť pri-
hlásiť do zálohovacieho sys-
tému. Môžu ručne oskenovať 
fľašu a vyplatiť záloh. Musí 
to byť však na dobrovoľnosti 
týchto obchodníkov. Problém 
by však nastal, ak by obchod-
níkovi za niektoré fľaše záloh 
nevrátili, ale on už záloh zá-
kazníkom vyplatil.“

V sieti COOP Jednota sa 
podľa slov Jána Mášika roz-
hodli automaty umiestniť aj 
do menších obcí, aby podpo-
rili systém zálohovania a jeho 
dostupnosť.  Lucia Morvai 
spomenula, že cieľom Správ-
cu záloh je pracovať systema-
ticky na rozvoji siete odber-
ných miest, aby bola dostatoč-
ne široká a bolo pre spotrebi-
teľov jednoduché vrátiť obal. 
„Zároveň však tak komplexný 
systém musí byť nastavený 
udržateľne aj z pohľadu efek-

tívnosti rozmiestnenia a ná-
slednej logistiky,“ povedala. 
Pre ľudí, ktorí nechodia do 
mesta, ako napríklad dôchod-
covia, by bolo dobré nájsť si 
niekoho, kto bude ochotný do 
väčšieho mesta zájsť a zaniesť 
aj ich fľaše a plechovky. Popri 
zálohovaní však netreba zabú-
dať, že tu máme aj iné plastové 
obaly, ktoré sa naďalej riadne 
separujú. 

Slovensko nie je jediný 
štát, v ktorom sa zálohuje. 
Podobné systémy nájdeme 
aj v štátoch USA, Kanade, 
v Izraeli, ale aj v štátoch Eu-
rópskej Únie ako napríklad 
vo Švédsku, Holandsku,  Nór-
sku alebo na Islande. Výška 
zálohy za PET fľaše sa po-
hybuje od siedmich centov v 
Chorvátsku po 40 centov vo 
Fínsku. Takmer všetky sys-
témy dokážu vyzbierať viac 
ako 85 % všetkých PET fliaš 
uvedených na trh. Všetky tie-
to problémy sú ale na základe 
príkladov zo zahraničia, kde 
zavádzali zálohovanie skôr, 
prekonateľné. Napriek všet-

kým uvedeným problémom 
sa podľa Ministerstva ŽP SR 
za dva mesiace od spustenia 
systému podarilo vyzbierať 
4 000 000 fliaš a plechoviek.

Riešenie sa môže nachá-
dzať priamo v školách

Čo s neochotou žiakov 
vracať sa späť do obchodu 
s prázdnymi fľašami a ple-
chovkami? Ako dobrý príklad 
uviedla škola Narnia z Brati-
slavy, kde sa rozhodli vyčleniť 
samostatný kontajner na zálo-
hované fľaše a plechovky a po 
určitej dobe ich odnášajú do 
zálohomatov.

Tento príklad by mohol 
inšpirovať aj iné školy. Takto 
vyzbierané peniaze za fľaše 
a plechovky od žiakov by ve-
deli  využiť napríklad na ná-
kup kancelárskeho papiera, to-
nera či hygienických potrieb. 
Všetko by však malo byť po 
dohode s vedením školy a na-
príklad pod vedením školské-
ho parlamentu, respektíve inej 
skupiny žiakov, ktorí sa v ško-
le aktivizujú. Aj takýmto  spô-
sobom sa dá podporiť záloho-
vanie na školách či vo firmách, 
kde by si mohli vrátené zálohy 
vymeniť napríklad za nákup 
kávy i čaju.

Nina Šidlíková, 
Marianna Antaleczová, 

Lukas Vyhnalík, 
Oliver Brunner
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Keď sa spojí dobré srdce a odhodlanie pomáhať s rýchlym rozhodnutím

24. február 2022 bol smutný deň, kto-
rý prudko zasiahol do života mnohým ľu-
ďom. Aby si zachránili aspoň ten, museli 
utekať s deťmi, s jednou taškou bez svo-
jich mužov a otcov preč z bombardovanej 
krajiny.  Za hranicami im duchaprítomní 
ľudia utekali na pomoc. Robili, čo bolo 
v ich silách. Všetko sa dialo príliš rýchlo, 
aby sa na to dalo vopred pripraviť. Situácia 
si vyžadovala rýchle rozhodnutia a skutky.

Mária Vencelová, obyvateľka nášho 
mesta, odhodlaná pomáhať, nečakala. 
Hneď zorganizovala zbierku potrebných 
vecí a do dvoch dní bola na hranici, aby 
mohla pomôcť. Tam sa jej naskytol pohľad 
na bezradných a vystrašených ľudí, ktorí 
museli pred tou hrôzou utekať. 

„Boli vyčerpaní, hladní, smädní, ne-
vedeli, komu môžu dôverovať. Ocitli sa 
v cudzej krajine, nevedeli kam pôjdu, čo 
s nimi bude. Obdivuhodné boli ukrajinské 
matky, ktoré sa snažili s veľkou trpezlivos-
ťou a rozvahou ukľudňovať svoje deti, aj 
keď samé mali čo robiť, aby túto strašnú 
situáciu psychicky spracovali.“ spomína 
na deň, ktorý strávila na hranici.

Po návrate z hraníc domov bola ešte 
viac odhodlaná pomáhať, lebo ju ako mat-
ku troch detí táto situácia nemohla nechať 
ľahostajnou  voči ženám, ktoré húfne pri-
chádzali na Slovensko spolu so svojimi 
deťmi. Začala spolupracovať s koordiná-
torkou zo Šale a pomáhala najprv Ukrajin-
com ubytovaným v Šali, neskôr v Seredi. 
Začalo to zháňaním plienok, stravy pre 
deti, liekov, neskôr k tomu pribudlo oble-
čenie, obuv, hygienické potreby...

Na facebooku založila skupinu Pomoc 
pre Ukrajinu Sládkovičovo a okolie, pro-
stredníctvom ktorej sa jej podarilo zabez-
pečiť  materiálnu pomoc, zohnať  dobro-
voľníkov na triedenie vecí, nakladanie do 
áut a odvoz.  

„Bola som prekvapená, koľko ľudí zo 
Sládkovičova sa zmobilizovalo, ukázalo 
ľudskosť a prišlo nezištne pomôcť.“

K materiálnej pomoci pribudlo vyba-
vovanie dokumentov a zabezpečenie tl-
močníka, nakoľko si tie ženy uvedomili, 
že sa tak skoro do svojej krajiny nebudú 
môcť vrátiť. Niektoré prišli so zdravotný-
mi problémami, dehydrované, cukrovkár-
ky, onkopacientky, preto im bolo treba po-
môcť aj v tomto smere. Márii Vencelovej 
sa podarilo zabezpečiť všetkým preventív-
ne zdravotné prehliadky, onkopacientom 
špecialistu, deťom pediatra.

Keď začali prichádzať Ukrajinci aj 
do Sládkovičova a okolia, rozhodla sa, že 
svoju energiu a pomoc sústredí práve na 
nich. Momentálne je v našom meste 78 od-
ídencov z Ukrajiny, z toho 32 detí, pochá-
dzajúcich z Kyjeva, Černihiva, Mariupoľa, 
Charkova, Dnipra, Donecka, Melitopoľa...  

Sú medzi nimi ekonómky, učiteľky, fy-
zioterapeutky, pracovníčky z dopravy a 
logistiky, administratívne pracovníčky z 
rôznych odvetví..., ktorým Mária pomáha 
s hľadaním zamestnania. Mnohým sa aj 
podarilo úspešne zamestnať (sú vďačné za 
akúkoľvek prácu),  12 detí už navštevuje 
ZŠ K. Kuffnera, 7 detí je umiestnených v 
materských školách.

Mária Vencelová by rada vytvorila ko-
munitu, aby sa mohli stretávať, porozprá-
vať sa a tráviť spolu čas. Rozhodla sa zria-
diť občianske združenie „Srdce matky“ a 
aj naďalej chce pomáhať, či už materiálne 
alebo organizačne hlavne odídencom, kto-
rí sú ubytovaní v Sládkovičove a okolí. 
Mesto Sládkovičovo jej v pomoci ponúklo 
súčinnosť a podporu.  

2. apríla sa jej podarilo zorganizovať 
zoznamovacie stretnutie Ukrajincov, ktoré 
dopadlo nad očakávania. Technické služby 
zabezpečili sedenie s prístreškom, Kalmi 
Hrdlica ml. so svojím tímom sa postaral 
o výborný guláš, ženy z Ukrajiny napiekli 

ich tradičné koláče a ďalší dobrí ľudia pri-
šli pomôcť a venovali im sladkosti, fornetti 
a oblečenie.

„Aj keď práce s pomocou pre Ukra-
jincov je dosť a zaberá veľa času, bolo to 
správne rozhodnutie. Človek si usporia-
da priority a uvedomí si, čo je dôležité a 
čo nie. Podarilo sa zrealizovať všetko, čo 
bolo potrebné a spoznala som úžasných 
ľudí, ochotných pomôcť, za čo im patrí sr-
dečná vďaka - Erike K., Nade N., Babuli 
S., Adrike K., Katke M., Lucke Z., Tatiane 
I., Kalmimu H., Gáborovi K. , Lenke S.W. a 
mnohým ďalším, ktorí pomohli s materiál-
nou zbierkou a tiež všetkým, ktorí prispeli 
aj finančne - Lenke S.W., Alexandrovi B., 
Vlaste T. a ďalším aj anonymným darcom. 
Každý, kto pomôže jedinému človeku, po-
môže celému svetu. Každý, kto zachráni 
jeden jediný ľudský život, zachráni celý 
svet. Máme tu priestor ukázať ľudskosť.“ 
uzavrela naše stretnutie Mária Vencelová. 

Zuzana Červenková
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Klimaktérium...a čo?

Spomienková slávnosť

Po dlhom období odkladania divadel-
ných predstavení sme sa konečne dočkali 
a 11. marca 2022 sme si užili vynikajúcu 
komédiu - Klimaktérium...a čo?  Ocitli 
sme sa na narodeninovej oslave Mariky, 
kam zavítali aj Pamela, Kristína a Žofia, 
aby sa s humorom a sebairóniou s nami 
podelili o každodenné starosti, ktoré pri-
náša obdobie „ženského dozrievania“.  
Predstavenie výborne dotvorili chytľavé  
piesne s vtipným textom a tanečné kreácie 
„tigríc v menopauze“. 

Humor, smiech a dobrú náladu sa po-
darilo vniesť do našich duší skvelým dá-
mam: Zuzane Tlučkovej, Gizke Oňovej, 
Jeanette Švoňavskej a Jane Valockej, za 
čo im srdečne ďakujeme.

Táto komédia plná trefných bonmotov 
a postrehov zo života, ktorá už má za se-
bou vyše  2200 repríz, nemohla skončiť 
inak ako dlhým potleskom v stoji.

Zuzana Červenková

Miestna organizácia Csemadoku uspo-
riadala dňa 15. marca 2022 spomienko-
vú slávnosť pri príležitosti 174. výročia 
maďarskej revolúcie a oslobodzovacieho 
boja v rokoch 1848/1849. Slávnosť sa ko-
nala pri pamätnej tabuli, umiestnenej na 
budove Základnej školy Sándora Petőfiho 
s VJM. V programe vystúpili žiaci zák-
ladnej školy a študent Súkromnej strednej 
odbornej školy. Slávnostný príhovor pred-
niesol László Biró, poslanec Trnavského 
samosprávneho kraja.

Výbor MO Csemadoku v Sládkovičove 
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Máme Majstra Slovenska!

Beh oslobodenia - beh pre zdravie

Sládkovičovo má dôvod 
na oslavu, lebo náš obyvateľ 
Patrik Dömötör získal na Ha-
lových Majstrovstvách Slo-
venska mužov a žien 26. -27. 
2. 2022 v Bratislave v behu na 
400 m 1. miesto časom 47,75, 
čo bol rekord Majstrovstiev 
Slovenska.

Ďalšie víťazstvo získal 
v štafete 4 x 400m časom 
3:26,07, keď pretekal za Klub 
Slávia STU Bratislava. V behu 
na 60 m prekážok získal 3. 
miesto časom 8,41.

Druhé významné poduja-
tie, na ktorom sa Patrik zúčast-
nil, boli Halové Majstrovstvá 
sveta 18. - 20. 3. 2022 v Be-
lehrade, keď sa Slovensko na 
takomto významnom podujatí 

v štafete na 4 x 400m zúčast-
nilo po prvýkrát. V zostave 
Šimon Bujna, Patrik Dömötör, 
Matej Balúch a Miroslav Mar-
ček získali vo veľkej konku-
rencii skúsených pretekárov 
11. miesto časom 3:09,79, čo 
je nový slovenský rekord.

Tieto úspechy sú výsled-
kom pravidelných a náročných 
tréningov. Preto si trúfam v 
mene všetkých športových fa-
núšikov a možno aj mnohých 
občanov Sládkovičova popriať 
Patrikovi veľa vytrvalosti, 
zdravia a ďalších úspechov v 
jeho športovej kariére.

Patrik, sme na teba hrdí!

Mgr. Alica Dömötörová

Máme za sebou 5. ročník 
Behu oslobodenia - behu pre 
zdravie, ktorý zorganizovalo 
8. apríla 2022 Centrum voľ-
ného času pri ZŠ K. Kuffnera 
v spolupráci s mestom Slád-
kovičovo pre všetky deti slád-
kovičovských materských i 
základných škôl. Podujatie, 
ktoré sa konalo v mestskom 
parku,  otvorila riaditeľka ZŠ 

K. Kuffnera Slávka Kramá-
rová. Privítala prítomných, 
ocenila hojnú účasť detí a 
zaželala im veľa zdaru pri be-
žeckých výkonoch. P. učiteľ 
Tibor Ledneczký oboznámil 
súťažiacich s organizačnými 
a bezpečnostnými pokynmi 
a potom im už nič nebráni-
lo v tom, aby sa postavili na 
štartovaciu čiaru a predviedli 

svoju rýchlosť, vytrvalosť a 
odhodlanie zvíťaziť. 

Do súťaže sa zapojilo 10 
predškolákov z MŠ Fučíkova, 
141 žiakov ZŠ K. Kuffnera 
a 5 žiakov ZŠ Sándora Pető-
fiho. Súťažilo sa v 9 kategó-
riách, počnúc predškolákmi 
a končiac deviatakmi, ktoré 
sa priebežne vyhodnocova-
li. Víťazi si odniesli medaily 

a diplomy, ďalší zúčastnení 
dobrý pocit, že sa zapojili a 
spravili niečo prospešné pre 
svoje zdravie. Pre všetkých 
súťažiacich bolo zabezpečené 
občerstvenie. S organizáciou 
celého podujatia pomáhali 
pedagógovia aj žiaci, za čo im 
patrí veľká vďaka. 

Zuzana Červenková
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Výsledky sčítania obyvateľov, domov, bytov 
k 1.1.2021 za mesto Sládkovičovo

Počet obyvateľov: 
• 5415 (zahŕňa aj cudzincov 

s trvalým pobytom v Sládko-
vičove), 

• žien 2799 (51,69%),
• mužov 2616 (48,31%).

Podľa vekových skupín:
• v produktívnom veku (15-64 

rokov) 3712 (68,55%), 
• v poproduktívnom veku (65 

a viac rokov) 904 (16,69%),
• v predproduktívnom veku (0-

14 rokov) 799 (14,76%). 

Podľa jednotiek veku:
Najviac mužov je
• 40 ročných (64),
• 43 a 45 ročných (53), 
• 48 ročných (50),
Najviac žien je 
• 57 a 62 ročných (58), 
• 44 ročných (55), 
• 66 ročných (54)

Podľa miesta narodenia: 
• v SR 5157 (95,24%), 
• mimo SR 242 (4,47%).

Podľa štátnej príslušnosti: 
• SR 5353 (98,86%), 
• cudzinci 61 (1,13%), 
• nezistená 1 (0,02%).

Podľa rodinného stavu: 
• slobodných 2476 (45,72%), 
• ženatých, vydatých 1984 

(36,64%), 
• rozvedených 512 (9,46%), 
• vdov a vdovcov 423 (7,81%), 
• nezistených 20 (0,37%).

Podľa vzdelania: 
• úplné stredné s maturitou 

1341 (24,76%), 
• základné 1185 (21,88%), 
• stredné odborne bez maturity 

1144 (21,13%), 
• vysokoškolské 656 (12,11%), 
• bez ukončeného (0-14 rokov) 

555 (10,25%),
• vyššie odborné vzdelanie 311 

(5,74%), 
• bez školského vzdelania 15 

a viac ročných 19 (0,35%),
• nezistené 204 (3,77%)

Podľa národnosti: 
• slovenská 3838 (70,88%), 
• maďarská 1376 (25,41%),
• česká 26 (0,48%), 
• rómska 19 (0,35%), 
• vietnamská 8 (0,15%), 
• rumunská 8 (0,15%), 

• talianska 5 (0,09%), 
• anglická 5 (0,09%), 
• nemecká 4 (0,07%), 
• grécka 2 (0,04%), 
• kórejská 2 (0,04%), 
• iná 15 (0,28%), 
• nezistená 104 (1,92%)

Ďalšiu národnosť si uviedlo 
284 obyvateľov: 
• maďarská 99 (34,86%), 
• slovenská 92 (32,39%),
• rómska 26 (9,15%), 
• nemecká 10 (3,52%), 
• rusínska 6 (2,11%), 
• česká 5 (1,76%), 
• ruská 4 (1,41),
• chorvátska 2 (0,7%), 
• iná 10 (3,52%), 
• nezistená 30 (10,56%)

Podľa materinského jazyka: 
• slovenský 3846 (71,02%), 
• maďarský 1375 (25,39%),
• český 21 (0,39%),
• rómsky 17 (0,31%), 
• rumunský 12 (0,22%), 
• vietnamský 7 (0,13%),
• anglický 7 (0,13%),
• taliansky 5 (0,09%), 
• ukrajinský 3 (0,06%),
• kórejský 2 (0,04%), 
• iný 9 (0,17%), 
• nezistený 102 (1,88%).

Podľa náboženského vyzna-
nia: 
• rímskokatolícke 2481 

(45,82%), 
• bez náboženského vyznania 

2108 (38,93 %), 
• evanjelické 308 (5,69%), 
• Evanjelická cirkev metodis-

tická 52 (0,96%), 
• gréckokatolícke 40 (0,74%), 
• Kresťanské zbory 35 (0,65%),
• kalvínske 30 (0,55%), 
• Apoštolská cirkev 18 

(0,33%), 
• pravoslávne 8 (0,15%), 
• Jehovovi svedkovia 7 

(0,13%), 
• budhizmus 6 (0,11%), 
• židovské 4 (0,07%), 
• starokatolícke 3 (0,06%), 
• islam 3 (0,06%), 
• ostatné 22 (0,41%),
• ad hoc hnutia 11 (0,2%), 
• iné 10 (0,18%), 
• nezistené 269 (4,97%)

Počet domov: 1406
Typ domu: 
• rodinný 1174 (83,5%), 

• bytový 131 (9,32%), 
• polyfunkčná budova 32 

(2,28%), 
• ostatné budovy na bývanie 28 

(1,99%), 
• neskolaudovaný 11 (0,78%),
• kolektívne zariadenie 11 

(0,78%), 
• núdzový objekt 3 (0,21%),
• ostatné 16 (1,14%).

Obdobie výstavby: 
• pred rokom 1919 – 140 

(9,96%), 
• 1919 až 1945 – 239 (17%), 
• 1946 až 1960 – 298 (21,19%), 
• 1961 až 1980 – 321 (22,83%),  
• 1981 až 2000 – 140 (9,96%), 
• 2001 až 2010 – 133 (9,46%), 
• 2011 až 2015 – 40 (2,84%), 
• 2016 a neskôr – 90 (6,4%),
• nezistené 5 (0,36%)

Materiál konštrukcie: 
• murovaná 1145 (81,44%), 
• z nepálených tehiel 123 

(8,75%),
• stenové panely 55 (3,91%), 
• drevená 51 (3,63%), 
• kameň a tehly 26 (1,85%), 
• betónová 1 (0,07%), 
• nezistené 5 (0,36%)

Typ vodovodnej prípojky: 
• z verejnej siete v dome – 1186 

(84,35%), mimo domu 12 
(0,85%)

• vlastná v dome – 180 (12,8%), 
mimo domu 13 (0,92%), 

• bez prípojky 7 (0,5%), 
• nezistený 8 (0,57%)

Plynová prípojka: 
• áno 1187 (84,42%), 
• nie 214 (15,22%), 
• nezistené 5 (0,36%)

Kanalizačný systém: 
• septik, žumpa 329 (23,4%), 
• prípojka na kanalizačnú sieť 

994 (70,7%), 
• domáca čistička odpadových 

vôd 54 (3,84%), 
• bez kanalizácie 34 (1,71%), 
• nezistený 5 (0,36%)

Počet bytov: 2251
Podľa formy vlastníctva: 
• byt obývaný vlastníkom 743 

(33,01%), 
• byt vo vlastnom rodinnom 

dome 1173 (52,11%), 
• obecný byt 162 (7,2%), 
• služobný byt 8 (0,36%), 

• družstevný byt 3 (0,13%), 
• byt v nájme 29 (1,29%), 
• iná forma užívania bytu 123 

(5,46%), 
• nezistený 10 (0,44%)

Počet obytných miestností: 
• 1 – 167 (7,42%), 
• 2 – 442 (19,64%), 
• 3 – 856 (38,03%), 
• 4 – 428 (19,01%), 
• 5 – 197 (8,75%), 
• 6 – 77 (3,42%), 
• 7  - 21 (0,93%).

Zásobovanie vodou: 
• zo spoločného zdroja 2003 

(88,98%), 
• z vlastného zdroja 219 

(9,73%),  
• vodovod mimo bytu 16 

(0,71%),
• bez vodovodu 7 (0,31%),
• nezistené 6 (0,27%)

Splachovací záchod: 
• v byte 2185 (97,07%), 
• mimo bytu 49 (2,18%), 
• bez splachovacieho záchoda 

12 (0,53%), 
• nezistený 5 (0,22%)

Kúpeľňa: 
• vaňa alebo sprchovací kút 

v byte 2181 (96,89%), 
• bez vane alebo sprchovacie-

ho kúta - spoločná kúpeľna 
mimo bytu 10 (0,44%), 

• bez vane alebo sprchovacieho 
kúta 55 (2,44%), 

• nezistené 5 (0,22%).

Typ kúrenia: 
• ústredné kúrenie diaľkové 

234 (10,4%), 
• ústredné kúrenie lokálne 1247 

(55,4%), 
• etážové kúrenie 92 (4,09%), 
• samostatné vykurovacie tele-

so 540 (23,99%), 
• iný 102 (4,53%), 
• bez kúrenia 3 (0,13%), 
• nezistený 33 (1,47%).

Zdroj energie vykurovania: 
• plyn 1694 (75,26%), 
• elektrina 144 (6,4%),  
• pevné palivo 162 (7,2%), 
• solárna energia 46 (2,04%),
• iný 194 (8,62%), 
• žiadny 3 (0,13%),
• nezistený 8 (0,36%).
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Spoločenská kronika k 11. 4. 2022

Navždy nás opustili

Katarína Rostásová /75/ - 
11.02.2022, 

Terézia Križanová /84/ - 
11.02.2022, 

Tibor Letocha /59/ - 
18.02.2022, 

Elena Szakálová /55/ - 
24.02.2022, 

Ján Lošonský /58/ - 
01.03.2022,

Jozef Cicko /32/ - 
01.03.2022, 

Július Fodor /68/ - 
20.03.2022, 

Edita Šuľanová /77/ - 
21.03.2022, 

Vojtech Katona /82/ - 
21.03.2022,  

Alžbeta Kuruczová /77/ - 
31.03.2022, 

Mária Bittová /66/ - 
01.04.2022, 

Rudolf  Novák /65/ - 
02.04.2022, 

Ján Lauko /89/ - 
02.04.2022

Anna Šuľanová /67/ - 
06.04.2022, 

Štefan Šido /75/ - 
07.04.2022

Mária Takáčová /79/ - 
11.04.2022

Peter Lenárt /63/ - 
11.04.2022

Bývalí občania: 

Alexander Nedoma /58/ - 
21.02.2022

Marec mesiac knihy

S príchodom jari nás už 
tradične spája Marec mesiac 
knihy. V tomto čase našu kniž-
nicu vo väčšom množstve nav-
števujú deti prvého stupňa zá-
kladných škôl a samozrejme aj 
detičky z materských škôlok. 
Tento rok k nám zavítali aj 
žiaci z Pustých Úľan, čo nás 
veľmi potešilo. Aj napriek 

doznievajúcej pandémii bola 
nakoniec návštevnosť v celku 
úspešná, čo ma veľmi poteši-
lo. Pre detičky boli pripravené 
tie najzaujímavejšie knihy a 
encyklopédie. Boli obozná-
mení s fungovaním knižnice a 
knižničným poriadkom. A čo 
by to bola za knižnica, keby 
deti nepredviedli ich čitateľské 

schopnosti? A poviem vám, že 
čítali veľmi pekne, čo nás po-
tešilo. Aj v tomto roku majú 
ako darček od nás žiaci 1.a 2. 
ročníka členstvo zdarma. Dú-
fam, že sa im návšteva našej 
knižnice páčila a odchádzali 
s dobrým pocitom a s malou 
sladkosťou ako poďakovanie, 
za ich návštevu. Verím, že aj v 

tomto svete internetu a mobi-
lov sa medzi nimi nájde nejaký 
ten knihomoľ.

 
Katarína Talamonová

 
,, Za všetko doré, čo je 

vo mne, vďačím knihe „
 

Maxim Gorkij
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Spomíname

Dňa 21. apríla 2022 uplynulo 10 rokov, čo nás 
navždy opustil náš milovaný manžel, otec, dedko 
a pradedko 

              Alojz Németh.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 

spomienku.
S láskou spomínajú manželka, dcéra, syn, 

vnúčatá a pravnúčatá.

Pri príležitosti 32. výročia úmrtia otca 

             Štefana Kozáka 

a 19. výročia úmrtia matky 

                   Margity Kozákovej
                   rodenej Szabovej, 

ktorá by sa 23. júna 2022 dožila 100 rokov.

S úctou a láskou spomínajú dcéry Zuzka, 
Marika a Juditka s rodinami.

So smútkom v srdciach si pripomíname desiate 
výročie úmrtia našej milovanej 

Zuzany Kokavcovej rodenej Hollósyovej, 
ktorá nás navždy opustila 21. apríla 2012.

Spomienku si navždy uchováme v srdciach.

manžel Gusto, 
dcéry Zuzana a Danka s rodinami, 

sestra Marika s rodinou 
a švagriná Gabika s rodinou

Neplačte, že som odišla, 
len kľud a mier mi prajte...

Ťažko je nespomínať, keď v očiach slza stojí, 
ťažko je zabudnúť, keď srdce stále bolí...

So smútkom v srdci sme si dňa 3. apríla 2022 
pripomenuli 1. výročie tragického úmrtia našej 
milovanej 

  Magdalény Frankovej, rodenej Šalátovej.
S láskou spomína manžel Erik, dcéra Adrika, 

mama, brat Štefan, svokrovci Frankovci.
Ďakujeme všetkým, ktorí spomínajú s nami.

Ďakujem všetkým, ktorí odprevadili na 
poslednej ceste nášho drahého zosnulého 
milovaného manžela, otca a dedka 
                    Vojtecha Katonu, 
ktorý nás navždy opustil 21. marca 2022.

Vďaka za kvety a slová sústrasti, ktorými ste 
sa snažili zmierniť našu hlbokú bolesť.

smútiaca rodina

„Keď niekto, koho milujeme, opustí tento svet, 
cítime nekonečný smútok.“ 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa nám tento 
smútok a bolesť snažili zmierniť a spolu s nami 
dňa 15.februára 2022 odprevadili na poslednej 
ceste našu milovanú manželku, mamičku, 
babičku 

               Katarínu Rostásovú.  

smútiaca rodina 

                         Ján Oravec

Dňa 11. apríla uplynulo 20 rokov, čo nás 
navždy opustil manžel, otec, dedko a priateľ.

S láskou spomíname a ďakujeme všetkým, 
ktorí nezabudli a venujú mu s nami tichú 
spomienku.

manželka Anna a dcéry s rodinami

S hlbokým zármutkom v srdci si pripomíname 
15. výročie úmrtia 

     Alžbety Juhászovej rod. Deákovej, 
ktorá nás dňa 20. apríla 2007 navždy opustila. 

manžel Laci, synovia Lackó, Szilvi, 
vnúčatá Chrisztián, Kevin a Melita 

Bolesťou unavený tíško si zaspal, 
zanechajúc všetkých a všetko, čo si mal rád. 
S tichou spomienkou ku hrobu chodíme, 
pri plameni sviečok na teba myslíme.

So smútkom v srdci sme si 9. februára 2022 
pripomenuli 2. výročie úmrtia, kedy nás navždy 
opustil náš drahý 
                    Michal Bauman.

S láskou spomínajú manželka a dcéra s 
rodinou.
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Klobáskové hodovanie a gazdovský trh

V dňoch 8. a 9. apríla 2022 zorganizo-
val Klobáskový klub podujatie s názvom 
Klobáskové hodovanie a gazdovský trh, 
aby si všetci mohli po dlhom čase pochut-
nať na pečených klobásach, jaterniciach, 
cigánskej, guláši a ďalších výborných 
zabíjačkových špecialitách. Nechýbali 
vynikajúce šišky, ktoré napiekli členovia 
Klubu seniorov v Sládkovičove, štrúdle, 
trdelník a ďalšie dobroty od lokálnych 
výrobcov. Príjemnú atmosféru dotvori-
li vystúpenia detí sládkovičovských škôl 
a členov divadelného súboru Hahota. 
O zábavu sa postarala hudobná skupina 
Dušana Fóku. To, že už všetkým chýbala 
vzájomná spoločnosť pri dobrej hudbe a 
občerstvení, sa prejavilo hojnou účasťou 
a dobrou náladou na podujatí. Príjemným 
bonusom pre všetkých bola možnosť na-
kúpiť si na gazdovskom trhu počas oboch 
dní výrobky od lokálnych výrobcov.  

Zuzana Červenková



Disznótoros lakoma és kistermelői piac

2022. április 8-9-én a Diószegi Kolbász-
klub PT rendezvényt szervezett „Disznótoros 
lakoma és kistermelői piac“ megnevezéssel, 
hogy hosszú idő után mindenki csemegézhes-
sen a sült kolbász, hurka, cigánypecsenye, 
gulyás és egyéb disznótoros különlegességek 
közül. Nem hiányozhattak a Diószegi Sze-
nior Klub által sütött szalagos fánkok, rétesek, 
kürtöskalácsok, és egyéb, a helyi termelők által 
készített finomságok. A hangulatot a diósze-
gi iskolák tanulóinak, és a Hahota színjátszó 
csoport tagjainak fellépése tette még kelleme-
sebbé. A szórakozásról Dušan Fóka és zeneka-
ra gondoskodott. Azt, hogy már mindenkinek 
hiányzott a jó zene és finom étkek melletti 
társasági élet, mi sem bizonyítja jobban, mint 
a résztvevők nagy száma, és a rendezvény jó 
hangulata. A bónuszt mindenki számára az je-
lentette, hogy mind két napon a helyi kister-
melők által készített termékeket is megvásá-
rolhatták a kistermelői piacon.

Zuzana Červenková
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Megemlékezések

2022. április 21-én volt 10 éve, hogy örökre 
itt hagyott bennünket a szeretett férj, édesapa, 
nagyapa és dédnagyapa, 

            Alojz Németh.
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 

egy néma pillanatot. 
Szeretettel emlékezik felesége, lánya, fia, 

unokái és dédunokái

Halálának 32-dik évfordulóján édesapánkra,    

            Štefan Kozákra, 

és 19-dik évfordulóján édesanyánkra, 

       Kozákné szül. Szabó Margitra 

emlékezünk, aki június 23-án lenne 100 éves.

Tisztelettel és szeretettel emlékeznek lányaik 
Zuzka, Marika és Juditka családjukkal.

Bánatos szívvel emlékezünk halálának10. 
évfordulóján 

           Zuzana Kokavcovára, 
aki 2012. április 21-én hagyott itt minket örökre. 
Akik ismerték, kérjük, szenteljenek emlékének 
egy néma pillanatot.

Férje Gustó, 
lányai Zuzana és Danka családjukkal, 

húga Marika családjával 
és sógornője Gabika családjával

„Életed úgy múlt el, mint egy pillanat, 
de emléked szívünkben örökre megmarad. 
Szerető szíved pihen a föld alatt, 
minden érted hulló könnycsepp nyugtassa 
álmodat.“

Szomorú szívvel emlékeztünk meg 2022. 
április 3-án, halálának 1. évfordulóján a tragikus 
hirtelenséggel elhunyt szeretettünkről,     

Magdaléna Franková szül. Šalátováról. 
Szeretettel emlékezik férje Erik, lánya Adrika, 

édesanyja, testvére Štefan, és apósáék, a Franko 
család. Köszönjük mindazoknak, akik velünk 
együtt emlékeznek.

Köszönetet mondunk mindenkinek, aki 
elkísérte utolsó útján drága halottunkat, a 
szeretett férjet, apát, nagyapát, 

               Katona Bélát, 
aki 2022. március 21-én örökre itt hagyott 
bennünket.

Köszönjük a virágokat és a részvét szavait, 
amelyekkel igyekeztek enyhíteni mély 
fájdalmunkat.

A gyászoló család

„Az ő szíve pihen, a miénk vérzik, a fájdalmat 
csak az élők érzik.”

Köszönjük mindazoknak, akik osztoztak 
fájdalmunkban és igyekeztek mély 
szomorúságunkat enyhíteni, és akik velünk 
együtt kísérték el 2022. február 15-én, a szeretett 
feleséget, édesanyát, nagymamát, 

               Rostás Katalint, 
utolsó útján.

A gyászoló család

                     Ján Oravec

Április 11-én volt 20 éve, hogy örökre itt 
hagyott minket a drága férj, édesapa, nagyapa és 
barát. Szeretettel emlékezünk rá, és köszönjük 
mindazoknak, akik nem felejtették őt el, és velünk 
együtt gondolnak rá. 

Felesége Anna és lányai családjukkal

Halálának 15-ik évfordulóján, szomorú szívvel 
emlékezünk meg 

     Juhászné szül. Deák Erzsébetről, 
aki 2007. április 20-án hagyott itt minket örökre.

Férje Laci, fiai Lackó, Szilvi, 
unokái Chrisztián, Kevin és Melita.

„Az idő múlik, a fájdalom csak nő,
nem hoz enyhülést a múló idő. 
Sírodra hiába viszünk virágot,
Eltemettük veled az egész világot.”

Szomorú szívvel emlékeztünk meg 2022. 
február 9-én, halálának 2. évfordulóján 
szerettünkről, 

           Bauman Mihályról. 
Szeretettel emlékezik felesége, és lánya 

családjával
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Közösségi krónika 2022. április 11-ig

Elhunytak

Rostás Katalin /75/ - 
2022. 02.11. 

Križan Terézia /84/ - 
2022. 02. 11 

Tibor Letocha /59/ - 
2022. 02. 18. 

Elena Szakálová /55/ - 
2022. 02. 24. 

Ján Lošonský /58/ - 
2022. 03. 01. 

Jozef Cicko /32/ - 
2022. 03. 01. 

Fodor Gyula /68/ - 
2022. 03. 20. 

Edita Šuľanová /77/ - 
2022. 03. 21. 

Katona Béla /82/ - 
2022. 03. 21.  

Alžbeta Kuruczová /77/ - 
2022. 03. 31. 

Mária Bittová /66/ - 
2022. 04. 01. 

Rudolf  Novák /65/ -
2022. 04. 02. 

Ján Lauko /89/ - 
2022. 04. 02.

Anna Šuľanová /67/ - 
2022. 04. 06. 

Šido István /75/ - 
2022. 04. 07.

Mária Takáčová /79/ - 
2022. 04. 11.

Peter Lenárt /63/ - 
2022. 04. 11.

Volt lakosunk:

Nedoma Sándor /58/ - 
2022. 02. 21.

Március a könyv hónapja

 A tavasz megérkeztével 
a már hagyományos márciu-
si könyvhónap köthető össze. 
Ebben az időszakban könyvtá-
runkat nagyobb számban lá-
togatják meg az alsó tagozat 
tanulói, és természetesen az 
óvodások is. 

Idén ellátogattak hozzánk 
a pusztafödémesi tanulók is, 
amit nagy örömmel fogadtunk. 

A járványügyi helyzet ellenére 
végül is a látogatottság sike-
res volt, ami nagyon biztató. 
A gyerekek részére a legérde-
kesebb könyveket és lexiko-
nokat készítettük elő. Meg- 
ismertettük velük a könyvtár 
működését és a könyvtári sza-
bályzatot. És milyen könyvtár 
lenne az, ahol a gyerekek nem 
mutathatják meg olvasási 

készségüket? Elmondhatom, 
hogy nagyon szépen olvastak, 
ami nagy öröm számunkra. Eb-
ben az évben is ajándékként az 
1. és 2. évfolyam tanulói ingye-
nes könyvtári tagságot kaptak. 
Remélem, hogy a könyvtá- 
runkban tett látogatás tetszett 
nekik, jó érzéssel és apró édes-
séggel, valamint a látogatásért 
járó köszönettel búcsúztak el 

tőlünk. Remélem, hogy az in-
ternet és a mobilok világában 
is akad majd köztük egy igazi 
könyvmoly. 

 
Katarína Talamonová

„Minden jót, ami ben-
nem van, a könyveknek köszön-
hetek.“ 

Maxim Gorkij
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Diószeg népszámlálási adatai 2021. 1. 1-jén

A lakosság száma: 

• 5415 (beleértve a Diószegen 
állandó lakhellyel rendel-
kező külföldieket is) 

• nők 2799 (51,69%),
• férfiak 2616 (48,31%).

A lakosság életkora kor-
csoportok szerint: 
• produktív korban (15-64 

éves) 3712 (68,55%), 
• produktív kor után (65 éves 

és több) 904 (16,69%),
• Produktív kor előtt (0-14 

éves) 799 (14,76%). 

Az életkor szerint:
A legtöbb férfi
• 40 éves (64),
• 43 és 45 éves (53), 
• 48 éves (50),
A legtöbb nő
• 57 és 62 éves (58), 
• 44 éves (55), 
• 66 éves (54).

A születés helye szerint: 
• a SzK-ban 5157 (95,24%), 
• a SzK-n kívül 242 (4,47%).

Állampolgárság szerint: 
• szlovák allampolgár 5353 

(98,86%), 
• külföldi 61 (1,13%), 
• meg nem állapított  1 

(0,02%).

A családi állapot szerint: 
• nőtlen/hajadon 2476 (45,72%), 
• házas 1984 (36,64%), 
• elvált 512 (9,46%), 
• özvegy 423 (7,81%), 
• meg nem állapított  20 

(0,37%).

Végzettség szerint:  
• teljes középfokú végzettség 

érettségivel 1341 (24,76%), 
• alapfokú 1185 (21,88%), 
• középfokú végzettség érett-

ségi nélkül 1144 (21,13%), 
• felsőfokú végzettség 656 

(12,11%), 
• végzettség nélkül (0-14 

éves) 555 (10,25%),
• felső középfokú szakirányú 

végzettség 311 (5,74%), 
• végzettség nélkül a 15 és 

több éves korosztályban 19 
(0,35%),

• meg nem állapított  204 (3,77%)

Nemzetiség szerint: 
• szlovák 3838 (70,88%), 
• magyar 1376 (25,41%),
• cseh 26 (0,48%), 
• roma 19 (0,35%), 

• vietnami 8 (0,15%), 
• román 8 (0,15%), 
• olasz 5 (0,09%), 
• angol 5 (0,09%), 
• német 4 (0,07%), 
• görög 2 (0,04%), 
• kóreai 2 (0,04%), 
• egyéb 15 (0,28%), 
• meg nem állapított  104 (1,92%)

Második nemzetiséget 284 
lakos adott meg: 
• magyar 99 (34,86%), 
• szlovák 92 (32,39%),
• roma 26 (9,15%), 
• német 10 (3,52%), 
• ruszin 6 (2,11%), 
• cseh 5 (1,76%), 
• orosz 4 (1,41),
• horvát 2 (0,7%), 
• egyéb 10 (3,52%), 
• meg nem állapított  30 (10,56%).

Anyanyelv szerint: 
• szlovák 3846 (71,02%), 
• magyar 1375 (25,39%),
• cseh 21 (0,39%),
• roma 17 (0,31%), 
• román 12 (0,22%), 
• vietnami 7 (0,13%),
• angol 7 (0,13%),
• olasz 5 (0,09%), 
• ukrán 3 (0,06%),
• kóreai 2 (0,04%), 
• egyéb 9 (0,17%), 
• meg nem állapított  102 (1,88%).

A vallási hovatartozás sze-
rint: 
• római katolikus 2481 

(45,82%), 
• vallási hovatartozás nélkül 

2108 (38,93 %), 
• evangélikus 308 (5,69%), 
• metodista evangélikus egy-

ház 52 (0,96%), 
• görögkatolikus 40 (0,74%), 
• keresztyén gyülekezet 35 

(0,65%),
• kálvinista 30 (0,55%), 
• apostoli egyház 18 (0,33%), 
• pravoszláv 8 (0,15%), 
• Jehova Tanúi 7 (0,13%), 
• buddhista 6 (0,11%), 
• zsidó 4 (0,07%), 
• ókatolikus 3 (0,06%), 
• iszlám 3 (0,06%), 
• egyéb 22 (0,41%),
• ad hoc mozgalom 11 (0,2%), 
• más 10 (0,18%), 
• meg nem állapított  269 (4,97%)

Házak száma: 1406

Házak típusa:  
• családi 1174 (83,5%), 

• társasház  131 (9,32%), 
• többfunkciós épület 32 

(2,28%), 
• más lakóépület 28 (1,99%), 
• használatbavételi engedély 

nélküli épület 11 (0,78%),
• közösségi intézmény 11 

(0,78%), 
• szükségszállás 3 (0,21%),
• egyéb 16 (1,14%).

Az építés időszaka:  
• 1919  előtt – 140 (9,96%), 
• 1919 és 1945 között – 239 

(17%), 
• 1946 és 1960 között – 298 

(21,19%), 
• 1961 és 1980 között – 321 

(22,83%),  
• 1981 és 2000 között – 140 

(9,96%), 
• 2001 és 2010 között – 133 

(9,46%), 
• 2011 és 2015 között – 40 

(2,84%), 
• 2016 és később – 90 (6,4%),
• meg nem állapított  5 (0,36%).

A szerkezet anyaga szerint: 
• tégla 1145 (81,44%), 
• vályogtégla 123 (8,75%),
• panel 55 (3,91%), 
• fa 51 (3,63%), 
• kő és tégla 26 (1,85%), 
• beton 1 (0,07%), 
• meg nem állapított  5 (0,36%)

A vízvezetékre való csatlako-
zás típusa: 
• a közműhálózatból a házban 

– 1186 (84,35%), házon kí-
vül 12 (0,85%)

• saját a házban – 180 (12,8%), 
házon kívül 13 (0,92%), 

• csatlakozás nélkül 7 (0,5%), 
• meg nem állapított  8 (0,57%)

Gázcsatlakozó: 
• igen 1187 (84,42%), 
• nem 214 (15,22%), 
• meg nem állapított  5 (0,36%)

Szennyvízhálózati rendszer: 
• derítő, emésztőgödör 329 

(23,4%), 
• csatlakozás a szennyvízháló-

zatra 994 (70,7%), 
• házi szennyvíztisztító 54 

(3,84%), 
• csatornahálózat nélkül 34 

(1,71%), 
• meg nem állapított  5 (0,36%)

Lakások száma: 2251

A tulajdonjog szerint: 
• tulajdonos által lakott 743 

(33,01%), 
• saját házban lévő lakás 1173 

(52,11%), 
• községi lakás  162 (7,2%), 
• szolgálati lakás  8 (0,36%), 
• szövetkezeti lakás 3 (0,13%), 
• bérelt lakás 29 (1,29%), 
• egyéb lakáshasználati forma 

123 (5,46%), 
• meg nem állapított  10 (0,44%)

A lakóhelyiségek száma sze-
rint: 
• 1 – 167 (7,42%), 
• 2 – 442 (19,64%), 
• 3 – 856 (38,03%), 
• 4 – 428 (19,01%), 
• 5 – 197 (8,75%), 
• 6 – 77 (3,42%), 
• 7  - 21 (0,93%).

Vízellátás: 
• közös forrásból 2003 

(88,98%), 
• saját forrásból 219 (9,73%),  
• lakáson kívüli vízvezeték 16 

(0,71%),
• vízvezeték nélkül 7 (0,31%),
• meg nem állapított  6 (0,27%)

Vízöblítéses illemhely: 
• a lakásban 2185 (97,07%), 
• a lakáson kívül 49 (2,18%), 
• vízöblítéses illemhely nélkül 

12 (0,53%), 
• meg nem állapított  5 (0,22%)

Fürdőszoba: 
• kád vagy zuhanyozósarok a 

lakásban 2181 (96,89%), 
• kád vagy zuhanyozósarok 

nélkül – közös fürdőszoba 
a lakáson kívül 10 (0,44%), 

• kád vagy zuhanyozósarok 
nélkül 55 (2,44%), 

• meg nem állapított  5 (0,22%).

A fűtés típusa szerint: 
• távfűtés 234 (10,4%), 
• helyi központi fűtés 1247 

(55,4%), 
• etázsfűtés 92 (4,09%), 
• önálló fűtőtest 540 (23,99%), 
• más 102 (4,53%), 
• fűtés nélkül 3 (0,13%), 
• meg nem állapított  33 (1,47%).

Fűtési energiaforrások: 
• gáz 1694 (75,26%), 
• villany 144 (6,4%),  
• szilárd fűtőanyag 162 

(7,2%), 
• napenergia 46 (2,04%),
• más 194 (8,62%), 
• egyik sem 3 (0,13%),
• meg nem állapított  8 (0,36%).
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Szlovák bajnokunk van!

Felszabadulási futóverseny – futás az egészségért

Diószegnek oka van az 
örömre, hiszen lakosa, Patrik 
Dömötör, a 2022. 2. 26-27-én 
Pozsonyban megrendezett fér-
fi és női Fedettpályás Szlo-
vák Bajnokságon 400 méteres 
síkfutásban 47,75-ös idővel 
a Szlovák Bajnokság rekordjá-
val, az I. helyen végzett.

A következő győzelmét 
a Klub Slávia STU csapatá-
ban 4x400 méteres váltóban, 
3:26,07 idővel szerezte meg. 
A 60 méteres gátfutásban 8,41 
idővel 3. lett.

A másik jelentős rendez- 
vény, melyen Patrik részt vett, 
a Belgrádban 2022. 3. 18-20-
án megtartott Fedettpályás 
Atlétikai Világbajnokság volt, 

melyen Szlovákia első ízben 
vett részt a 4x400 méteres vál-
tóban. A Šimon Bujna, Patrik 
Dömötor, Matej Balúch és 
Miroslav Marček összetételű 
váltó a tapasztalt versenyzők 
erős mezőnyében a 11. helyen 
végzett 3:09,79-es idővel, ami 
új szlovák rekordot jelent. 

Ezek az eredmények 
a rendszeres és kemény edzé-
sek eredményei. Ezért merek 
minden sportszerető, és talán 
sok diószegi lakos nevében is 
Patriknak kitartást, egészséget 
és sportkarrierjében további 
sok sikert kívánni.

Patrik, büszkék vagyunk 
rád!

Mgr. Alica Dömötörová

Magunk mögött tudhatjuk 
már a Felszabadulási futóver-
seny – futás az egészségért 
5. évfolyamát, melyet 2022. 
április 8-án, a Kuffner Ká- 
roly Alapiskola mellett 
működő Szabadidőközpont 
rendezett meg Diószeg Város-
sal közösen a diószegi óvo-
dások és iskolások részére. 
A rendezvényt, mely a váro-
si parkban zajlott, a Kuffner 

Károly AI igazgatója, Slávka 
Kramárová nyitotta meg, aki 
díjazta a gyerekek nagyszámú 
részvételét, és mindenkinek 
sok sikert kívánt a versenyhez. 

Tibor Ledneczký tanító 
úr ismertette a versenyzőkkel 
a szervezési és biztonsági 
előírásokat, ezt követően pe-
dig már semmi sem hiány- 
zott ahhoz, hogy a rajtvonal-
ra álljanak, és megmutassák 

gyorsaságukat, kitartásukat és 
győzni akarásukat. A verseny- 
be a Fučík utcai óvoda 10 
óvodása, a Kuffner Károly AI 
141, és a Petőfi Sándor MTNy 
AI 5 tanulója kapcsolódott be. 
A verseny, folyamatos kiérté-
kelés mellett, 9 kategóriában 
zajlott, kezdve az óvodásoktól 
a kilencedikesekig. A győzte-
sek érmet és oklevelet kaptak, 
a többi résztvevőnek megma-

radt a versenyből származó 
jó érzés, és hogy valamit tet-
tek az egészségükért. Minden 
résztvevő számára biztosított 
volt a frissítő. A rendezvény 
szervezéséhez a pedagógusok 
és a tanulók is hozzájárultak, 
amiért nagy köszönet jár min-
dannyiuknak.

Zuzana Červenková



DÉ 2022/2 7OLVASÓINK ÍRTÁK

Klimaktérium...na és? 

Ünnepi megemlékezés

A színházi előadások hosszú ideig tartó 
elhalasztását követőn végre sor kerülhetett 
városunkban egy előadásra. 2022. március 
11-én egy, a „Klimaktérium...na és?“ című 
kiváló vígjátékon szórakozhattak a nézők. 
Marika születésnapi ünnepségén találtuk 
magunkat, ahova eljött Pamela, Kristina 
és Žofia is, hogy humorral és öniróniával 
fűszerezve osszák meg a nézőkkel min-
dennapi gondjaikat, melyeket a női válto-
zókor hoz magával. 

Az előadást a humoros szövegű, fülbe-
mászó dallamú dalok, és a „változókorban 
lévő tigrislányok“ tánckreációi tették még 
élvezetesebbé.  

A humort, nevetést és jókedvet a kivá-
ló művésznők: Zuzana Tlučková, Gizka 
Oňová, Jeanette Švoňavská és Jane Valoc-
ká csempészték be lelkünkbe, amit szívből 
köszönünk nekik. 

Ez a már 2200 alkalommal eljátszott, 
találó szójátékokkal teli, és az életből vett 
megfigyeléseket felhasználó vígjáték nem 
is végződhetett volna másképp, mint ál-
lótapssal.

Zuzana Červenková

A Csemadok Diószegi Alapszerve-
zete 2022. március 15-én koszorúzási 
ünnepséget tartott az 1848/49-es for-
radalom és szabadságharc tiszteletére. 
A koszorúzási ünnepségre a Petőfi 
Sándor Alapiskola udvarán elhelyezett 
emléktáblánál került sor, amelyen fellép- 
tek az alapiskola tanulói, és a diószegi 
Magán Szakközépiskola diákjai. Ünne-
pi beszédet Biró László Nagyszombat 
megyei képviselő mondott.  

 
A Diószegi Csemadok Vezetősége
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Ha összekapcsolódik a jószívűség és a segítőkészség

2022. február 24-e szomorú nap, amely 
sok ember életét változtatta meg egy pil-
lanat alatt. Hogy legalább életüket meg-
mentsék, a gyerekekkel együtt egy táská-
val, férjük és édesapjuk nélkül, menekül-
niük kellett egy bombázott országból. 
A határon túl sokan siettek segítségükre 
megtettek mindent, amire erejükből tel-
lett. Minden olyan gyorsan történt, hogy 
nem lehetett rá felkészülni. A helyzet 
gyors döntéseket és tetteket igényelt. 

Mária Vencelová, városunk lakosa, el-
döntötte, hogy segít, és nem várt. Rögtön 
megszervezte a szükséges dolgok gyűjté-
sét, és két nap múlva már a határon volt, 
hogy segítséget nyújtson. Tanácstalan és 
rettegő emberek tömegét látta, akiknek a 
szörnyűség elől menekülniük kellett.

„Fáradtak voltak, éhesek, szomjasak, 
nem tudták, kiben bízhatnak. Idegen or-
szágban találták magukat, nem tudták, 
hova mennek, mi lesz velük. Csodálatramé-
ltóak voltak az ukrán édesanyák, akik nagy 
türelemmel és megfontoltsággal nyug- 
tatták gyermekeiket, miközben számukra 
sem volt egyszerű ezt a helyzetet pszichi-
kailag feldolgozni.“ emlékszik vissza arra 
a napra, melyet a határon töltött.

A határról visszatérve még inkább meg- 
erősödött benne a segíteni akarás, mert 
háromgyermekes anyaként nem lehetett 
számára közömbös a Szlovákiába gyer-
mekeikkel tömegesen érkező nők helyze-
te. Elkezdett együttműködni a vágsellyei 
koordinátorral, és először a Vágsellyén, 
majd a Szeredben elszállásolt ukránok-
nak segített. Az egész először a pelenkák, 
a bébiételek, gyógyszerek beszerzésével 
kezdődött, majd jött a ruházat, a cipők, hi-
giéniai szerek beszerzése. 

A facebookon létrehozott egy csopor-
tot „Segítség Ukrajnának Diószeg és kör-
nyéke“ elnevezéssel, mely által sikerült 
anyagi segítséget biztosítania, önkéntese-
ket szereznie a dolgok osztályozására, az 
autók megrakására és az elszállításra. 

„Meglepődtem azon, hány diószegi 
mobilizálta magát, megmutatta embersé-
gét, és önzetlenül eljött segíteni.“

Az anyagi támogatást az okmányok 
elintézése és a tolmács biztosítása követ-
te, mivel ezek a nők tudatosították, hogy 
nem fognak tudni rövid időn belül vissza-
térni hazájukba. Voltak, akik egészségügyi 
problémákkal, dehidratáltan, cukorbete-
gen, vagy daganatos betegként érkeztek, 
ezért ezen a téren is segítségre szorul-
tak. Mária Vencelovának sikerült min-
dannyiuk számára elintézni a megelőző 
orvosi vizsgálatokat, a daganatos betegek-
nek a szakorvosi ellátást, a gyerekeknek 
a gyermekorvost. 

Amikor az ukrán menekültek 
Diószegre és környékére is megérkeztek, 

úgy döntött, hogy energiáját és a segítséget 
rájuk összpontosítja. Jelenleg városunk- 
ban 78 ukrajnai menekült tartózkodik, 
ebből 32 gyerek, akik Kijevből, Csernihiv- 
ből, Mariupolból, Harkovból, Dnyiprből, 
Donyeckból és Melitopolból  érkeztek... 
közgazdászok, pedagógusok, fiziotera-
peuták, a közlekedésben és logisztikában 
dolgozók, különböző területen dolgozó 
adminisztratív munkaerők vannak köztük, 
akiknek Mária segít a munkaerő piacon 
elhelyezkedni. Sokuknak sikerült munkát 
találni (bárminemű munkáért hálásak), 12 
gyerek már a Kuffner Károly Alapisko-
lába jár, 7 gyermeket pedig az óvodában 
helyeztek el. 

Mária Vencelová szeretne egy közös-
séget kialakítani, ahol találkozhatnának, 
beszélgethetnének, együtt tölthetnék el 
az időt. Úgy döntött, létrehoz egy pol-
gári társulást „Az anya szíve“ megneve-
zéssel, és továbbra is segíteni szeretne 
akár anyagilag vagy a szervezésben főleg 
azoknak a menekülteknek, akik Diósze-
gen és a környéken vannak elszállásolva. 
Diószeg Városa együttműködést és támo-
gatást ajánlott fel számára. 

Április 2-án sikerült az ukránok szá-
mára egy ismerkedési találkozót szervez-
ni, amely várakozáson felülire sikeredett. 

A technikai szolgáltató biztosította a fedett 
ülőhelyeket, Hrdlica Kalmi csapatával 
a kitűnő gulyást, az ukrán hölgyek a ná-
luk hagyományos süteményeiket sütötték 
meg, további jószívű emberek is segítet-
tek, és a gyerekeknek édességet, fornettit  
és ruhákat ajándékoztak. 

„Annak ellenére, hogy az ukránoknak 
nyújtott segítség sok munka, és sok időt 
is igényel, mégis úgy érzem, helyes dön-
tés volt. Az ember elrendezi magában, mi 
élvez elsőbbséget, tudatosítja mi a fontos, 
és mi nem. Sikerült megvalósítani min-
dent, ami szükséges volt, és csodálatos, 
segítőkész embereket ismerhettem, akik-
nek szívből köszönök mindent - Erika K., 
Naďa N., Babula S., Adrika K., Katka M., 
Lucka Z., Tatiana I., H. Kalmi, K. Gábor, 
Lenka S.W., és másoknak, akik az anyagi 
gyűjtésben segítettek, de azoknak is, akik 
pénzzel támogattak -  Lenka S.W., Alexan-
der B., Vlasta T., valamint számos névte-
len adakozónak. Mindenki, aki csak egy 
embernek is segít, az egész világnak segít-
séget nyújt. Mindenki, aki megment egy 
emberi életet, megmenti az egész világot. 
Itt a lehetőség, hogy megmutassuk ember-
ségünket.“ zárta le beszélgetésünket Má-
ria Vencelová. 

Zuzana Červenková
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szerint, a kisebb községekben 
is igyekeztek automatákat el-
helyezni, hogy támogassák a 
visszaváltó rendszert és annak 
elérhetőségét. Lucia Morvai 
megemlítette, hogy a betétdíj 
rendszer kezelőjének az a cél-
ja, hogy rendszerszinten bővít-
se a visszaváltó helyek hálóza-
tát, hogy az elég bő legyen, és 
a fogyasztók számára könnyen 
elérhető legyen az italtárolók 
visszaadása. „Egyúttal azon-
ban a rendszert úgy kell beállí-
tani, hogy fenntartható legyen 
az elhelyezés és az azt követő 
logisztika szempontjából.” – 
mondta. Azok számára, akik 
nem járnak a városba, mint 
például a nyugdíjasok, jó len-
ne találni valakit, aki hajlandó 
lenne a nagyobb városba utaz-
ni, és visszaváltani a palacko-
kat és fémdobozokat. A palack- 
visszaváltás mellett azonban 
nem szabad megfeledkeznünk 
arról, hogy léteznek másfajta 
műanyag csomagolások, ame-
lyeket továbbra is rendesen 
osztályozni kell. 

Szlovákia nem az egyetlen 
ország, ahol visszaváltás van. 
Hasonló rendszerek működ-
nek az Amerikai Egyesült Ál-
lamokban, Kanadában, Izra-
elben, vagy az Európai Unió 
tagállamaiban, pl. Svédor-
szágban, Hollandiában, Norvé-
giában vagy Izlandon. A PET 
palackok utáni betétdíj összege 
7 centtől Horvátoszágban, 40 
centig Finnországban, terjed. 
Szinte az összes rendszer ké-
pes arra, hogy összegyűjtse a 
piacra dobott PET palackok 
több mint 85 %-át. Mindezek a 
problémák azonban, a külföldi 
példákat figyelembe véve, ahol 
a visszaváltást már régebben 

bevezették, megoldhatók. A 
már fent említett összes prob-
léma ellenére, az SzK Környe-
zetvédelmi Minisztériuma sze-
rint a visszaváltás két hónap- 
ja alatt már több, mint 4 mil-
lió palack és fémdoboz került 
visszaváltásra. 

A megoldás egyenesen az 
iskolákban található meg

Mit tegyünk, ha a tanu-
lókban nincs hajlandóság, 
hogy visszavigyék az üres pa-
lackokat és fémdobozokat az 
üzletbe? Egy jó ötletet mutatott 
be a pozsonyi Narnia alapisko-
la, ahol úgy döntöttek, hogy 
konténert különítenek el a be-
tétdíjas palackokra és fémdo-
bozokra, és egy meghatározott 
idő után visszaviszik a vissza-
váltó automatákba. 

Ez a példa más iskolá-
kat is hasonló megoldásra 
ösztönözhetne. A palackok 
és fémdobozok betétdíjából 
összegyűjtött pénzt felhasznál-
hatnák pl. irodapapír, nyom-
dafesték vagy higiéniai termé-
kek vásárlására. Mindez azon-
ban csak az iskola vezetésével 
történő megegyezés alapján 
valósulhatna meg, a diákpar-
lament, vagy az iskolai életben 
aktívan résztvevő diákcsopor-
tok koordinálásával. Ily módon 
is támogatható lenne a vissza-
váltás akár az iskolákon vagy 
a cégekben is, ahol a vissza-
kapott betétdíj kávé vagy tea 
vásárlására lenne felhasználva. 

Nina Šidlíková, 
Marianna Antaleczová, 

Lukas Vyhnalík, 
Oliver Brunner
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A lakosok még csak ismerkednek a betétdíjas rendszerrel

2022 januárjától életbe 
lépett Szlovákiában a betét-
díjas italtárolókat visszaváltó 
rendszer. A lakosoknak meg 
kellett szokniuk, hogy a „Z“ 
jellel ellátott fémdobozokat 
és a PET palackokat már nem 
gyűrik össze, de visszaviszik 
a visszaváltó automatákhoz. 
A visszaváltással, az EU sze-
rint, elérhető a palackok és 
fémdobozok 90 %-os vissza-
térése a körforgásba, míg 
Szlovákiában eddig, csak va-
lamivel több, mint 60 % lett 
újrahasznosítva. A visszavál-
tott csomagolásért járó tizenöt 
centnek ösztönzőleg kellene 
hatnia az emberekre. Megfelel 
mindenkinek a visszaváltási 
rendszer?

Az emberek többsége 
a visszaváltást jó ötletnek 
tartja, mert tudják, hogy ezzel 
védik környezetüket, tudtuk 
meg a Diószegi Kuffner K. 
Alapiskola tanulói által elvég- 
zett közvéleménykutatásból. 
Nem tudták azonban, miért 
kell a palackokat és fémdobo-
zokat gyűrés nélkül visszavin-
ni, hiszen az automata úgyis 
összenyomja őket. „Az auto-
matának le kell olvasnia a vo-
nalkódot, hogy azonosítani 
tudja, valóban ez az a palack, 
amely benne van a vissza-
váltási rendszerben, hogy ne 
fizessen másért, mint amiért 
a betétdíj ki lett fizetve.“ fej-
tette ki Katarína Krette, az 
ENVI-PAK OZV-ből. 

A gond az üzletbe való 
visszatérésben és a régi 
megszokásban rejlik

A visszaváltással kap-
csolatban az iskola tanulóit 
is megkérdezték – sokan 
közülük úgy gondolják, hogy a 
visszaváltás jó és szükséges. A 
tanulókat az a tény motiválja, 
hogy visszakapják a betétdíjat, 
de némelyikük szerint gond a 
PET palackok és fémdobozok 
üzletbe történő visszaszállítá-
sa. Akadályt jelent a rendszer 
az önkiszolgáló pénztárgépek-
nél is, ahol gyakran megesik, 
hogy sokat kell várni, hogy 
le tudják adni a visszaváltott 
palackokért kapott nyugtát. 
Ezzel a problémával kapcso-
latban Lucia Morvai, a Betét-

díjas Italtárolókat Visszaváltó 
Rendszer Kezelője, külső kap-
csolatokért és kommuniká-
cióért felelős igazgatója nyi-
latkozott: „Ami az alternatív 
funkcionalitásokat illeti, mint 
mondjuk a készpénz nélkü-
li betétdíj-visszafizetést (pl. 
pay-pal vagy egyéb módon), 
a jövőt tekintve, egész bizto-
san, erre is sor kerül. Jelenleg 
a rendszer csak a kupon általi 
kifizetést engedélyezi – vagy 
készpénzben, vagy bevásárlá-
si engedménnyel.”

A következő gondot az 
emberek számára az jelenti, 
hogy a palackot megszokásból 
összegyűrik, mert egyszerűen 
elfeledkeznek arról, hogy ezt 
nem szabad. Sokan vannak 
olyanok is, akik egyáltalán 
nem viszik vissza a palacko-
kat. A litvániai tapasztalatok 
azonban azt mutatják, hogy 
van értelme a visszaváltás-
nak. Abban az időben, ami-
kor bevezették a betétdíjas 
visszaváltási rendszert, a 
klasszikus, konténeres rend-
szer segítségével csak a piacra 
vitt PET italtárolók harmadát 
sikerült összegyűjteni. Már 
egy év után az új rendszernek 
köszönhetően a mennyiség a 
kétszeresére emelkedett, és 
két év után elérte a 92 %-t.

Visszaváltó automatát 
nem találunk minden üzlet-
ben

Mit lehet tenni a kisebb 
községekben, ahol az üzletek 
nem felelnek meg a visszavál-
tó automaták elhelyezéséhez 
szükséges feltételeknek? Ka-
tarína Ketter azt tanácsolja: 
„Információink szerint azok 
a kis üzletek is, melyekben 
helyhiány miatt nem helyez- 
hetők el a visszaváltó au-
tomaták, jelentkezhetnek a 
visszaváltási rendszerbe. A 
kiskereskedő kézzel leolvassa 
a palackot, és visszaadhatja 
a betétdíjat. Azonban ez csak 
önkéntes alapon működhet. A 
gond akkor lépne fel, amikor 
a kiskereskedőnek némely pa-
lackért nem adnák vissza az 
általa a vásárlónak kifizetett 
betétdíjat.”

A COOP Jednota üzlethá-
lózatban, Ján Mášik szavai 
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borított területre érkeztünk. 
A gyerekek kiélvezték a tél 
utolsó nyomait, majd a rövid 
játszótéri szórakozás után elin-
dultunk hazafelé. Következő 
túránk célja: Temetvény vára 
(Tematín), reméljük, hasonló 
szép emlékekkel tölt majd el 
bennünket.

A következő napokban, 
a hegyek után az óceán mélye 
várta a gyerekeket. Az iskola 
nagytermében egy nagy felfúj-
ható, kupola alakú sátorszerű-
ség került felállításra, amelybe 
egyszerre 30 gyerek is befért. 
Kényelmesen elhelyezkedve 
a kisebb és nagyobb gyerekek 
1-1 természetfilmet nézhettek 
végig, amelyet a kupola bel-
ső falára vetítettek ki. A film 
360 ̊-os látványvilágot biztosí-
tott, amely azt az érzést kelti, 
mintha a nézők maguk is része-
sévé válnának az események-
nek. Március 15-én, a magyar 
forradalom és szabadságharc 
emléknapján iskolánk udvarán 
került sor az ünnepi koszo-
rúzásra, amelyen iskolánk ta-
nulói is aktívan részt vettek: 
verssel és énekkel emlékez-
tek meg nemzeti ünnepünk 
eseményeiről. A tudományos 
ismereteinket is bővítettük, 
a polgármester úr egy előadás 
keretében bemutatta a tanulók-
nak iskolánk fűtésrendszerét; 
elmagyarázta, hogy mi okból 
folytak a tavalyi iskolaévben 
a földmunkálatok az iskola ud-
varán. Március végén elláto-
gattak hozzánk a galántai ren-
dőrség kinológiai osztályának 
kutyás rendőrei, akik a bűn-
megelőzési drogprevenciós 
program keretében meséltek 
tanulóinknak az élményeikről. 
Elmondták, hogy milyen ese-
tekben veti be a rendőrség 
a kutyákat. A gyerekek érdek-
lődve hallgatták a történeteket 
a kutyakiképzésről is, de még 
nagyobb tetszést aratott a ku-
tyás bemutató, amelynek során 
a rendőrök megmutatták, hogy 
mi az, amit egy jó rendőrku-
tyának tudnia kell. 

Visszatérve a beiratko-
záshoz... nemrégiben nyitott 
napot tartottunk iskolánkban 
az iskolaköteles óvodások és 
a negyedikes iskolások részére. 
Bár rendszeresen osztunk meg 

információkat az interneten 
az iskolánkban való történé-
sekről, mégis úgy gondoljuk, 
hogy többet ér a személyes 
tapasztalat. Az óvodások az 
óvó néni kíséretében megláto-
gatták az elsősöket (és az idő-
sebb tanulókat is), kipróbálták 
az iskolapadokat, és a nyitott 
nap keretében együtt alkottak, 
sportoltak és szórakoztak. Mi-
vel vannak a közelben iskolák, 
amelyeken csak az 1.-4. osz-
tály működik, a leendő ötödi-
kesek számára is programmal 
készültünk. 

A fent említett aktivitások 
betekintést nyújtanak ugyan 
életünkbe, de ez korántsem ad 
teljes képet rólunk. Zajlanak 
a versenyekre való felkészíté-
sek; időközben már megren-
dezésre került a matematikai 
pitagoriász verseny, amelyen 
Krommer Ádám, 5. osztályos 
tanuló - a matematikai olimpia 
járási fordulójának 1. helye-
zettje -, most járási 15. helye-
zettként a sikeres megoldók 
kategóriájában végzett. Végző-
seink már maguk mögött tudhat-
ják a kilencedikesek országos 
tesztelését, amelyet a közép-
iskolákba való felvételi vizs-
gák követnek. Hetente készül 
valami finomság az újonnan 
kialakított konyha helyiségben, 
hol sült alma, hol pedig pala-
csinta illata terjeng a folyosón. 
Készülnek a kreatív alkotá-
sok, minden nap felcsendül 
az énekszó, gyakorolnak a kis 
táncosaink, az ajtók mögül 
hallatszik a szavalók és mese-
mondók szövege – közeledik 
a szavalóverseny időpontja, 
na meg a hagyományos anyák 
napi műsor, amelyre bizony 
sokat kell készülni. A hagyo-
mány pedig fontos dolog. 

Ahogy Sánta Ferenc író 
mondta: „...a hagyomány 
hordozza az évezredekben 
összegyűjtött tudásunkat, 
közvetíti az időben, s így foly-
tonosságot biztosít az értelmes 
emberi életnek.“ Bízunk benne, 
hogy mindig lesznek szülők, 
akik megtartva a hagyományt, 
gyermeküket a mi iskolánk felé 
indítják útnak, s általuk még so-
káig élet járja majd be a Diósze-
gi Petőfi Sándor Alapiskolát.

PaedDr. Takács Katalin
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A Petőfi Sándor MTNy Alapiskola tevékenységéről

Ilyenkor áprilisban min-
den alapiskolában a beiratko-
zás a központi téma. Várjuk 
a leendő elsősök szüleit, hogy 
gyermekeikkel együtt eljöj-
jenek, kitöltsék a szükséges 
nyomtatványokat, és átvegyék 
a felvételi határozatot. Mi iga-
zából már jóval korábban el-
kezdünk készülődni erre a nap- 
ra. Valójában folyamatosan 
azon dolgozunk, hogy a tanu-
lók felkészítésével és a külön-
böző iskolai és iskolán kívüli 
rendezvényeinkkel bizonyít-
suk, hogy érdemes hozzánk 
tartozni. Lássuk, mi történt 
iskolánkban a legutóbbi él- 
ménybeszámolónk óta. 

Február a farsang időszaka. 
Gyermekeink már alig bírták 
kivárni a hagyományos masz-
kabált, amelyet az 1. – 4. osz-
tályos tanulók számára rendez-
tünk meg. A nagyobbak azon-
ban keresztülhúzták a számítá-
sainkat, ők is jelmezbe bújtak, 
be-besomfordáltak a táncte-
rembe, hogy együtt vigadozza-
nak a kicsikkel. Mert az online 
térben rendezett álarcosbál az 
elmúlt évben nem volt az iga-
zi. A móka és kacagás akkor 
felhőtlen, ha együtt és egy-
másnak tudunk örülni – kicsik 
és nagyok, gyerekek és felnőt-
tek. 

A második félévben a 
már megkezdett szakköri 
munka is tovább folytatódott. 
Sakkoztunk, számoltunk, tán-
coltunk... na meg túráztunk 
is egy nagyot. Március első 
felében egy szombati na-
pon beültünk az autóbuszba, 
hogy a Kis-Kárpátokba ter-
vezett túra kiinduló pontjá-
hoz (Zochova chata) érjünk. 
A buszból kiszállva elindul-
tunk a „kék úton“, hogy az 

emelkedőkkel tarkított 11 
km-es gyalogút végén ugya-
noda jussunk majd vissza. 
A túra során megtekintettük 
a szabadban kialakított múze-
umot, amely bemutatta az itt 
letelepedett favágók életét és 
szokásait, valamint temetke-
zési helyét. Egy rétre érkezve 
előkerültek a magunkkal ho-
zott finom falatok, a fiúk tüzet 
gyújtottak, megsütögettük a 
nyársra tűzdelt szafaládéinkat, 
és jóízűen el is fogyasztottuk. 
A tüzet gondosan eloltottuk, 
és már haladtunk is tovább. 
Utunk második felében meg-
pillantottuk a csúcson (709 
méterrel a tengerszint felett) 
magasodó kilátót, és bár elég 
meredek volt a hozzá vezető út, 
fáradságot nem kímélve igye-
keztünk, hogy az építményt 
közelről is megnézhessük. 
Nyelvünket lógatva értünk 
a kilátóhoz, innen már „csak“ 
120 lépcsőt kellett megmász-
nunk, de megérte. Gyönyörű 
látvány fogadott minket a ki-
látó tetejéről. Rövid pihenő 
után folytattuk utunkat, elha-
ladtunk a planetárium mel-
lett, és láss csodát: egy hóval 
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A Kuffner Károly Alapiskola életéből

A farsang az öröm és a vidámság 
időszaka. Ezért ebben az évben is egy 
vidám farsangi napot tartottunk. A gyere-
kek álarcban, jókedvűen érkeztek az is-
kolába. Ezen kívül meghirdettük  a „leg-
szebb farsangi díszítésű osztály“ versenyt, 
amit a 3.B, 6.A és 9.B osztály nyert meg. 
Ez a rendezvény volt hivatott pótolni 
a hagyományos karnevált, és úgy gondol-
juk, hogy elvárásainkat teljesítette.

A COVID-19 járvány terjedésének 
megakadályozására hozott óvintézke-
dések fokozatos feloldása iskolánkon is 
megmutatkozott. Nagyon örülünk annak, 
hogy ismét különböző rendezvényeket, 
kirándulásokat és tanulmányi kirándu-
lásokat szervezhetünk a tanulók részére. 
Elsőként az 5.A osztály tanulói indultak 
el egy pozsonyi kirándulásra. A főváros-

ban meglátogatták a természettudományi 
múzeumot, sétáltak az Óvárosban, finom 
ebédet fogyasztottak el, és kipróbálták 
a kötélpályát. Reméljük, még sok ilyen 
sikeres kirándulás vár ránk. 

Az idősebb tanulók részére a tanítónők 
két kulturális estet szerveztek. Március 
közepén ellátogattak a nagyszombati mo-
ziba, ahol a Spider-Man filmsorozat újabb 
részét tekintették meg. Április elején 
a pozsonyi Újszínpadon az Ezeregyéjsza-
ka meséi alapján készült Turandot című 

musicalt nézték meg. Mindkét este min-
dannyiuk számára kellemes szórakozást 
jelentett, és már most örömmel várják 
a következő előadásokat.

 Március elején két év kihagyás után 
nyolcadikosaink sítanfolyamra indultak az 
ócsadi Gajúz panzióba. A síelési feltéte-
lek az idén is nagyon jók voltak. A sítan-
folyam a tanfolyamtervezet szerint zajlott, 
és elérte célját. Minden tanuló kitűnőre sa-
játította el a síelés alaptechnikáját. A sza-
badidejüket különböző, közösség megszi-
lárdító tevékenységnek, illetve sétának 
szentelték. Az egy hét gyorsan elszállt, 
de megmaradtak a sítanfolyamhoz kötődő 
szép emlékek. 

Tanulóink sikerei

Tanulóink ebben a tanévben szép sike-
reket értek el a különböző versenyeken és 
tantárgyi olimpiászokon. 

A kilencedikes Lukas V. példásan kép- 
viselt minket a biológiai olimpiász járási 
fordulójában, ahol a C kategóriában az 1. 
helyen végzett. Ugyanezt a helyezést érte 
el a kerületi fordulóban is, ami az orszá-
gos megmérettetésre juttatta őt tovább. 
A kilencedikes Lenka D. a kémiai olim-
piász járási fordulójában a szép 3. helyet 
szerezte meg. Sikereink voltak a Pitago-
riász matematika verseny járási forduló-
jában is, ahol a P3 kategóriában három 
sikeres megoldónk volt, a P5 kategóriában 
Natálka B. és Simonka K. az 1.-2. helyen 
végeztek, a P7 kategóriában pedig Eliáš 
K. első lett, így továbbjutott az országos 
fordulóba. A próza és versmondóverse-
nyeken sikeres volt az ötödikes Sabinka 
K., aki a Šaliansky Maťko  verseny járási 
fordulójában a 2. helyen végzett, a Čaro 
slova járási versenyen pedig első lett, és 
így továbbjutott a kerületi versenyre.

Az iskola vezetősége



DÉ 2022/22 VÁROSI TÁJÉKOZTATÓ

Tájékoztató a Diószegi Városi Képviselő-testület 
2022. április 6-án megtartott 34. üléséről 

Gyűjtőudvar Hulladékosztályozás Diószegen 2021-ben

Hétfő  7.00 - 18.00

Kedd  7.00 - 15.00

Szerda 7.00 - 15.00

Csütörtök 7.00 - 18.00

Péntek 7.00 - 15.00

Szombat 7.00 - 12.00

Vasárnap ZÁRVA

  Hulladékfajta             Osztályozott 
         mennyiség (tonnában)
--------------------------------------------------
  Papír + kartonpapír               145,542
-------------------------------------------------- 
  Üveg    104,400
-------------------------------------------------- 
  Műanyag    41,676
-------------------------------------------------- 
  Ruházat     17,180
-------------------------------------------------- 
  Fém       2,455
-------------------------------------------------- 
  Elektro-hulladék    21,680
-------------------------------------------------- 
  Étolajok és zsírok          1,770
-------------------------------------------------- 
  BLKH *      19,460
-------------------------------------------------- 
  BLH **   253,000
-------------------------------------------------- 
  Fa (bútor)  148,960

*   - Biológiailag lebomló konyhai hulladék
** - Biológiailag lebomló hulladék

Mgr. Viliam Brunner ifj.
a TSz igazgatója

A diószegi gyűjtőudvar 2022. aprilis 4 
érvényes nyitvatartási ideje 

A városi képviselő-testület jóvá-
hagyta:

• az ülés napirendi pontjait;
• építészeti-műszaki tervdokumentá-

ció megrendelését a gyermekmeden-
ce felújítására 10 000 euró összegben, 
amit Diószeg Város a Vince-erdei Ter-
málfürdő Kft. megemelt alaptőkéjéből 
finanszíroz;

• a Vince-erdei Termálfürdő második csúsz- 
dapályájának felépítését 35 000 euró 
összegben, amit Diószeg Város a Vin-
ce-erdei Termálfürdő Kft. megemelt 
alaptőkéjéből finanszíroz;

• a Vince-erdei Termálfürdő területén 
lévő pihenő medence ponyvával való 
lefedésének elkészítését 15 000 euró 
összegben, amit Diószeg Város a Vin-
ce-erdei Termálfürdő Kft. megemelt 
alaptőkéjéből finanszíroz;

• a Vince-erdei Termálfürdő területén 
lévő lábmosó medencék felújítása 
15 000 euró összegben, amit Diószeg 
Város a Vince-erdei Termálfürdő Kft. 
megemelt alaptőkéjéből finanszíroz;

• 75 000 euró összegű hitel felvéte-
le a Vince-erdei Termálfürdő Kft. 
alaptőkéjének megemelése céljából;

• 5 426,62 euró összegű bérleti díj kifize-
tése Lengyelfalusy Imre részére a 1 112 
m2 nagyságú, 401/2 sz. parcella haszná-
latáért a 2020.1.12-től 2022.1.12-ig ter-
jedő időszakra;

• Diószeg város 2022-es költségvetési 
tervezetének 2. számú módosítását a 

bevételi oldal és kiadási oldal 137 905 
euró összeggel való megemelésével;

• A 2243 és 2247 sz. parcella egy részé-
nek eladását Tibor Eliášnak és felesé-
gének 20 euró/m2 áron különleges el-
bírálás alapján;

• a Pavol Dáni után felszabadult kétszo-
bás bérlakás kiutalását Peter Botlónak 
meghatározott időre, azaz 2022.5.1-től 
2023.4.30-ig;

• a Fučík utca 404 és 405-ös házszám 
alatt lévő bérházak havi bérleti díjának 
és a működtetési, karbantartási és javí-
tási alap összegének emelését;

• a 2022.5.1-jétől érvénybe lépő új „Az 
Inovatech TI által nyújtott szolgáltatá-
sok és a nem lakás célú helyiségek bér-
leti díjának árjegyzékét”;

• az új, 2022.5.1-jétől érvényes „Az Ino-
vatech TI által nyújtott szolgáltatások 
és a nem lakáscélú helyiségek bérleti 
díjának árjegyzéke” alapján kidolgozott 
szerződésmódosításokat; 

• az Inovatech TI épületében lévő 2.25 sz. 
irodahelyiség bérbeadását a SIMEX SK 
s.r.o. cégnek 1 éves időtartamra;

• Diószeg Város településrendezési ter-
ve 5. sz. módosításának beszerzését, 
melyet a városban található közhasz-
nú épületek jegyzékének bővítése tesz 
szükségessé.

A városi képviselő-testület tudomá-
sul vette:

• a 33. ülés határozatainak teljesítéséről 

szóló jelentést, melyet a város főel-
lenőre végzett el; 

• a főellenőr által végzett ellenőrzés ered-
ményéről szóló jelentést, mely Diószeg 
Város adósságállományára és annak 
alakulására irányult 2022. 03. 31-i dá-
tummal.

A városi képviselő-testület nem 
hagyta jóvá:

• a termálvíz felhasználásának haté-
konyabbá tételét a Vince-erdei Ter-
málfürdő területén 40 000 euró összeg-
ben, amit Diószeg Város a Vince-erdei 
Termálfürdő Kft. megemelt alaptőkéjé-
ből finanszíroz;

• a Vince-erdei Termálfürdő területén 
lévő nem lakás célú helyiségek részle-
ges felújítását 50 000 euró összegben, 
amit Diószeg Város a Vince-erdei Ter-
málfürdő Kft. megemelt alaptőkéjéből 
finanszíroz;

• a Vince-erdei Termálfürdő területén 
lévő ingatlanok bérleti díjának emelését 
0,50 euróról 1,00 euró/m2 összegben 
Anna Ondrejkovičová kérelme alapján.

Az ülés jegyzőkönyve teljes terjedel-
mében megtalálható a www.sladkovicovo.
sk címen.

A 2020-as évvel szemben, amikor az 
újrahasznosítás mértéke 61,56 % volt, vá-
rosunkban az újrahasznosítás csaknem 4 
százalékkal emelkedett meg. 2021-ben az 
újrahasznosítás értéke 65,41 % volt. Ebből 
az okból kifolyólag szeretnénk köszönetet 
mondani azoknak a polgároknak, háztar-
tásoknak, társaságoknak, akik példásan 
osztályozzák a hulladékot, és ezzel segítik 
a mi munkánkat. Reméljük, hogy közös 
igyekezetünknek köszönhetően ez az ér-
ték évről évre emelkedni fog. 

A közfenntartó vállalat – technikai 
szolgáltató tevékenységével 2021-ben 
1 148,33 tonna háztartási hulladék begyűj-
téséhez járult hozzá. Az előző évhez 
viszonyítva ez kevesebb, 2020-ban ugya-
nis 1 242,09 tonna háztartási hulladék volt 
begyűjtve. 

Az újrahasznosítás mértékének növe-
lését pozitívan befolyásolta a konyhai 
hulladék osztályozása. A biohulladék tá-
rolására szolgáló hulladéktároló edények 
2021 júliusában lettek városunkban kihe-

lyezve. 41 gyűjtőponton 50 darab kuka.
Végül egy táblázat segítségével mu-

tatjuk be, mely hulladékfajtából mennyit 
gyűjtöttünk be 2021-ben.



DIÓSZEGI ÉLET
tájékoztató lap

XXX. évfolyam 2022/2. szám, kiadja Diószeg városa

Diószeg 2022-ben MEGHÍVÓK
2022.4.29. (péntek), 17.00 órakor az 
Inovatech előtt
Májusfaállítás
Fellépnek: a diószegi iskolások és 
óvodások, a Diócska citerazenekar, a Step 
by step tánccsoport, és a Novum zenekar.

2022.5.1. (vasárnap), 10.00 órakor 
a diószegi repülőtéren
Szezonnyitó repülőnap
2022.5.8. (vasárnap), 9.00 órakor az FK 
Slavoj labdarúgópályáján 
Labdarúgótorna 
a polgármesteri kupáért
2022.5.9. (hétfő), 10.00 órakor a régi 
kultúrháznál 
Ünnepi koszorúzás
2022.5.13. (péntek), 8.30. órától a Kuffner 
K. AI területén
Dudvág-menti sportjátékok 
2022.5.27 (péntek), 19.00 órától az 
Inovatechben
Ami késik, nem múlik – színházi 
előadás
Belépti díj: 15,- euró, jegyelővétel az 
Inovatech recepcióján

2022.6.1. (szerda), 17.00 órától az 
Inovatech előtt
Gyermeknap
Színházi előadás, diszkó interaktív 
játékokkal, ugrálóvár és felfújható 
céltábla.

2022.6.14. (kedd), 17.00 órakor az 
Inovatechben
Smejko a Tanculienka - Tancuj, 
tancuj! - gyerekműsor
Belépti díj: 10,- euró, jegyvásárlás a 
www.ticketportal.sk oldalon keresztül

Úgy-ahogy véget ért a koronavírus 
járvány, eközben kitört a háború Ukrajná-
ban. A járvány megszorításokat jelentett, 
és sok áldozatot, főleg az idősebb korosz-
tály körében. A háborús konfliktus hatással 
van mindennapi életünkre. Menekültek 
érkeznek, akiknek igyekszünk segíteni, 
de érezzük a háború gazdasági hatásait is. 
Európa hatalmas válságban van, és más 
nem marad számunkra, mint hogy köl-
csönösen segítsük egymást, és csak a túlé-
lésbe vetett erőnk segíthet. Mindenki tudja, 
hogy a megszorítások feloldása ellenére 
a járványnak még nincs vége, ezért ezúton 
is szeretném megkérni Önöket, továbbra 
is tartsák be a már megszokott higiéniai 
előírásokat. Hogy mi lesz Ukrajnában, 
azt még senki sem tudja, de azt kívánjuk, 
hogy a háború minél hamarább véget ér-
jen. Csak most tudatosítjuk igazán, hogy 
milyen jó békében élni. 

Két év után, 2022. 4. 8-9-én disznó-
toros lakoma és kistermelői piac volt 
városunkban. Ez a esemény arról is ta-
núskodik, hogy az embereknek szükségük 
van az ilyen és ehhez hasonló rendezvé-
nyekre. A kistermelői piacot újabb közös-
ségi események követik – májusfaállítás, 
Diószegi Kulturális Napok, stb. Társadal-
munknak olyan értékei vannak, melyeket 
meg kell őriznünk, és tovább kell fejlesz-
tenünk.  

Városi tájékoztató lapunk múltkori 
számában arról írtam, hogy az új városi 
projektek megvalósítását két tényező be-
folyásolja, mégpedig a közbeszerzési el-
járás elhúzódása, és az energiaárak és az 
építőanyagok árainak aránytalanul magas 
emelkedése.  

2022. 4. 8-án az MBM-GROUP a.s. 
Bratislava cég, beszüntette a Fučík utcán 
épülő kerékpárút építését. Ezt követően 
elhagyta a munkaterületet, amiről a várost, 
az aznap keltezett levelében értesítette. 
A munka beszüntetésének okaként az épí-
tőanyagok és energiaárak emelését tüntette 
fel. Megkezdődtek a munka folytatásának 
lehetőségeiről szólótárgyalások, melyeken 

megegyezés született arról, hogy az épít-
kezés kivitelezője 2022. 4.25-vel folytatni 
fogja a kerékpárút építését.  

Az áremelkedés miatt meg kellett is-
mételni az óvoda építésére kiírt közbeszer-
zési eljárást, mivel a közbeszerzési eljárás 
győztes ajánlattevője elutasította a szerző-
dés aláírását. Az ismételt közbeszerzési el-
járást az ellenőrzés követi, és az építkezés 
munkálatai csak a közbeszerzési eljárás 
jóváhagyását követően kezdődhetnek el. 
Ezek az ellenőrzések 3-4 hónapig is el-
tarthatnak, ami a jelenlegi helyzetben újabb 
áremelkedést eredményezhet. A munkák 
megkezdésére tehát az óvoda, a Cukor-
gyári utcában épülő átmeneti otthon, és a 
Dalloš lakótelep belső közterületeit (köz-
téri berendezések és zöldterületek) építő 
kivitelezők várnak. Az építési munkák 
árának emelése a Közbeszerzési Hivatal 
általános módszertani útmutatása alapján 
lehetséges. A legtöbb esetben a támogatás 
összege változatlan marad, és a munka ára 
és a támogatás összege közti különbséget 
a városi költségvetésből kell megtéríteni. 
Ez a tény, sajnos, azt jelenti, hogy nem 
valósulhat meg a helyi közutak javítása és 
a városi park revitalizációja.  

Jó hír az, hogy sokéves tárgyalássoro-
zat és várakozás után, ősszel megkezdőd-
het a kastély felújítása és átépítése. A kas-
tély tulajdonosa, a Vysoká škola Danubius 
s.r.o. Sládkovičovo, nyilvános versenytár-
gyalás során kiválasztotta azt a tervező- 
irodát, amely elkészíti az építési engedély 
kiadásához szükséges tervdokumentációt. 
Ez reménykeltőnek és megvalósíthatónak 
hangzik. Remélem, hogy augusztus végéig 
ki lesz adva az összes szükséges engedély. 
Jelenleg a kiválasztott tervezőirodának 2 
hónapja van arra, hogy előkészítse az épí-
tési engedélyhez szükséges projektet, és az 
ezt követő építési eljárás után idén ősszel 
megkezdődhet a kastély felújítása és 
átépítése.

Szabó Antal
polgármester


